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 استاندار هرمزگان عنوان کرد 

بکارگیری ظرفیت ها 
درهرمزگان برای تسهیل روابط 

تجاری ایران و نیکاراگوئه 

دغدغه های زلزله زدگان 
دیده شود 

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبرداد

  تمدید سه ماهه 
مهلت اعتراض 
به اوراق مالیاتی

1

2

2

 ۲ هزار و ۷۶۰ واحد زلزله زده 
در هرمزگان باید بازسازی شود

تخلیه همزمان 3۰5 هزار تن 
4انواع کالای اساسی در بندر شهید رجایی
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تامین پایدار آب 

در مناطق زلزله زده هرمزگان 

فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان :
محرومیت زدایی 

4از اولویت سپاه در هرمزگان است

1

گروه خبر // نماینده ولی فقیه در هرمزگان در بازدید میدانی از مناطق زلزله زده اســتان گفت در 
کوتاه ترین زمان امکان بازسازی منازل تخریب شده را فراهم کنید .

  حجت الاســام محمد عبادی زاده در بازدید میدانی بــا مردم زلزله زده منطقه فین دیدار و گفت وگو و بر 
تسریع در روند توزیع چادر بین مردم این منطقه تاکید کرد.وی از مسئولان مربوطه خواست بصورت میدانی 
در محل حضور داشته باشند و در کوتاه ترین زمان امکان بازسازی منازل تخریب شده را فراهم کنند. نماینده 
ولی فقیه در هرمزگان عنوان کرد: زمان حال، زمان ساخت و ساز است و مردم زلزله زده نباید امید خود را 

از دست بدهند؛ جامعه روحانیت استان هرمزگان تمام قد کنار این عزیزان خواهند بود.امام جمعه بندرعباس 
در ادامه اظهار کرد: در بحث توزیع چادر اگر کمبود وجود داشــته باشد هال احمر می تواند از استان های 
همجوار استفاده کند.نماینده ولی فقیه در هرمزگان گفت: مدیریت زمان در بحران بسیار حائز اهمیت است و 
اگر خدمات در زمان خود انجام نپذیرد مانند نوش دارو بعد از مرگ سهراب خواهد بود.به گزارش فارس ، 
حجت الاسام عبادی زاده در جریان این بازدید میدانی با خانواده های زلزله زده دیدار و ابراز همدردی کرد 

و بر پیگیری حل مشکات آنان تاکید داشت.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان در بازدید از مناطق زلزله زده فین تاکید کرد 

 بازسازی منازل تخریب شده 
در کوتاه ترین زمان

 مسئولان مربوطه در محل حضور داشته باشید و در کوتاه ترین زمان امکان بازسازی منازل تخریب شده را فراهم کنید

خسارت ۱۲ میلیاردی زلزله به قلعه فین

گروه خبر // رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی هرمزگان گفت: استان 
هرمزگان در تمــام ابعاد به عنوان پایلوت 

اقتصادی ایران محسوب می شود .
   به گزارش خبرنگار دریا ، محمدرضا صفا در 
دیدار با سفیر نیکاراگوئه که با حضور تنی چند 
از هیات نمایندگان اتاق بازرگانی هرمزگان و 
شعبان رییس نمایندگی وزارت امور خارجه در 

بندرعباس همراه بود، اظهار داشت: تجارت در 
استان هرمزگان قدمتی دیرینه دارد و بسیاری از 
کشورها تمایل دارند که در این استان سرمایه 
گذاری کنند.وی افزود: به دنبال ایجاد و گسترش 
مراودات تجاری با کشــورهای رو به توسعه 
هســتیم و تمایل داریم با ظرفیت های تجاری 
کشوری نیکاراگوئه نیز آشنایی کامل داشته و 
با اعزام هیات تجاری از نزدیک آشــنا شویم.

صفا تاکید کــرد: امروز دنیا بــا ظرفیت های 
تجاری اســتان هرمزگان به خوبی آشناست و 
در واقع از آن به عنوان بهشــت سرمایه گذاران 
یاد می شود.در ادامه این نشست نیز سفیر کشور 
نیکاراگوئه در ایران بیان داشت: ما با مردم ایران 
نه تنها دوست بلکه خواهر و برادر محسوب می 
شویم.ایساک لنین براوو اظهار داشت: ایران قطب 
آبزی پروری و شیات است و ما تمایل داریم از 
ظرفیت های ایران برای انتقال دانش و صنعت به 

کشورمان استفاده کنیم.
   وی بیان داشت: کشور ما محصولات زیادی 
نظیر انبه و شــکر، ذرت و سویا، قهوه و کاکائو 
و… دارد ولی متاســفانه بــه دلیل نبود صنایع 
آنطور که باید سوددهی ندارد و ما نیازمند انتقال 
دانش و صنایع به کشورمان هستیم.ایساک لنین 
 براوو تصریح کرد: تجــار ایرانی عاقه مند به 

ســرمایه گذاری در کشــور ما تا ۱۰ سال از 
مالیات معاف هســتند و بــرای ویزا نیز هیچ 
مشــکلی برای تجار وجود ندارد و ما نهایت 
همکاری هــای لازم را با تجار به کار خواهیم 
بست.وی تاکید کرد: ما در نیکاراگوئه آژانس 
مختص ســرمایه گذاری داریم که قبل از ورود 
تجار تمام اطاعــات لازم را در اختیار تجار 
 قرار می دهند و از تمام قوانین کشــور در امر 
تجارت آنها را مطلع می ســازند و بعد از آن 
ســرمایه گذاران می توانند با اطاعات کافی 
تجارت خود را با کشور نیکاراگوئه آغاز نمایند.

در ادامه این نشســت نیز راستی نائب رییس، 
افندی عضو هیات نماینــدگان، جمالی عضو 
هیات نمایندگان، دکتــر رضایی دبیر کل اتاق 
بازرگانی هرمزگان به ظرفیت های تجاری استان 

هرمزگان در بخش های مختلف اشاره کردند.

رئیس اتاق بازرگانی ، صنایع، معادن و کشاورزی 
هرمزگان عنوان کرد 

هرمزگان ، پایلوت اقتصادی ایران

  

گــروه خبر // مدیرکل امــور مالیاتی 
از تمدید ســه ماهه مهلت  هرمزگان 
اعتراض به اوراق مالیاتی که زمان مقرر 
انجام آن سه ماهه تابستان سال  برای 

جاری بوده، خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضامریدی 
با اشــاره به مصوبه هشتاد و نهمین جلسه 
ستاد ملی مدیریت کرونا مورخ 24 مهرماه 
۱4۰۰، از تمدید سه ماهه مهلت اعتراض به 
اوراق مالیاتی که زمان مقرر برای انجام آن 
از ابتدای تیرماه ۱4۰۰ تا پایان شهریورماه 

۱4۰۰ بــوده، خبر داد.مریــدی افزود: به 
موجب قسمت اخیر بند )5( مصوبات هشتاد 
و نهمین جلسه ســتاد ملی مدیریت کرونا 
مورخ 24 مهرماه ۱4۰۰ موضوع نامه شماره 
7858۱ مورخ 25 مهرماه ۱4۰۰ رئیس دفتر 
 محترم رئیس جمهور »موارد مقرر در قانون 
مالیات های مستقیم و قانون مالیات بر ارزش 
افزوده برای اشخاص حقیقی که آخرین مهلت 
زمانی اعتراض به اوراق مالیاتی آنان از تاریخ 
یکم تیرماه ۱4۰۰ تا 3۱ شهریورماه ۱4۰۰ 
 باشد و نیز احکام اجرای ماده )238( قانون 

مالیات های مســتقیم و ماده )29( قانون 
مالیــات بــر ارزش افزوده بــرای مدت 
مذکور، به مدت ســه ماه تمدید می شود.« 
وی گفــت: حکم مذکور برای اشــخاص 
حقیقی، موضوعیت داشــته و براساس آن، 
مهلت اعتراض بــه اوراق مالیاتی مقرر در 
قانون مالیات های مستقیم و قانون مالیات 
بر ارزش افزوده، مهلت رســیدگی مجدد 
به پرونده مالیاتی در اجــرای ماده )238( 
قانون مالیات های مستقیم و نیز مهلت رفع 
اختاف با اداره امور مالیاتی در راســتای 

مقررات ماده )29( قانون مالیات بر ارزش 
افزوده که آخرین زمــان مقرر برای انجام 
آن از تاریــخ یکم تیرماه ســال جاری تا 
3۱ شهریورماه سال جاری باشد، به مدت 
ســه ماه از تاریخ انقضای مهلت اعتراض 
 یا رفع اختاف بــا اداره کل امور مالیاتی 

) حسب مورد( تمدید می شود.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبرداد

  تمدید سه ماهه مهلت اعتراض به اوراق مالیاتی

رئیس اتاق بازرگانی ، صنایع، معادن و کشاورزی 
هرمزگان عنوان کرد 

هرمزگان ، پایلوت اقتصادی ایران

گروه خبر // مدیر عامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس، 
گفت: امروز با افتخار باید اعلام کنم در ۲۴ آبان ماه مجددا 
جوانان متخصص و کارآمد و کارگران خدوم در صبا فولاد 
توانستند رکورد جدید را در تولید روزانه به ثبت برسانند 
و با این حساب ، دهمین رکورد در عرصه تولید در یک 

سال گذشته به ثبت رسید .

   به گزارش خبرنگار دریا ، سعید بزرگی مدیرعامل شرکت 
صبا فولاد خلیج فارس در حاشیه کنفرانس بین المللی صنعت 
فولاد و در جمع خبرنگاران با اشاره به عملکرد موفق شرکت 
صبا فولاد خلیج فارس در سال مالی ۱399 - ۱4۰۰ و بیان 
اینکه همه موفقیت های بدســت آمده حاصل لطف خداوند 
متعال و همدلی و همت پرســنل و کارگران خدوم صبا فولاد 
خلیج فارس است، تصریح کرد: طی ۱8 ماه حضور اینجانب 
در شرکت صبا فولاد خلیج فارس با لطف خدا و ایجاد باور ما 
می توانیم در پرسنل و همچنین تکیه به توان داخلی و اعتماد به 
جوانان، توانستیم رکورد های پی در پی را در تولید فروش و 
سود آوری به ثبت برسانیم .بزرگی گفت: امروز با افتخار باید 
اعام کنم در 24 آبان ماه مجددا جوانان متخصص و کارآمد 

و کارگران خدوم در صبا فولاد توانستند رکورد جدید را تولید 
روزانه به ثبت برسانند .مدیرعامل صبا فولادخلیج فارس افزود:   
عاوه بر آن میانگین ریت تولید) میزان تولید بر ساعت ( نیز 
رکورد جدیدی را به ثبت رســانید و با این حساب ، دهمین 
رکورد در عرصه تولید را در یک سال گذشته به ثبت رسید. وی 
مراتب قدردانی و سپاس خود را از حمایت های وزیر محترم 
کار و رفاه اجتماعی ،  مدیر عامل  محترم صندوق بازنشستگی 
کشوری و مدیران عامل هلدینگ های  صبا انرژی و آتیه صبا 
اعام نمود و اظهار داشــت: از  کارگران ، پرســنل و مدیران 
شرکت صبا فولاد خلیج فارس برای تحقق این موفقیت تشکر 
 می کنم و این موفقیت را به خانواده بزرگ بازنشســتگان که 

سهام داران اصلی شرکت هستند ، تبریک می گویم.

گروه گزارش // به منظور جانمایی محل ساخت درمانگاه 
در جزیره کیش مدیر درمان تامین اجتماعی اســتان 
هرمزگان با مسوولان سازمان منطقه آزاد کیش دیدار 

و گفتگو کرد.
   به گــزارش خبرنگار روزنامه دریــا؛ مدیر درمان تامین 
اجتماعی استان هرمزگان در این زمینه گفت: سازمان تامین 
اجتماعی خود را موظف می داند که خدمات مناســبی را به 
بیمه شــدگان ارائه نماید. دکتر مریم امیری افزود: با توجه به 
این که ارائه خدمات در درمانگاه ها و بیمارستان های ملکی 
سازمان برای بیمه شدگان به راحتی انجام می شود، ساخت 
درمانگاه در جزیره کیش برای بیمه شــدگان این سازمان در 
این جزیره در دستور کار سازمان تامین اجتماعی قرار گرفت. 
امیری اظهار داشــت: به همین منظور و با رایزنی هایی که با 
مسئولان سازمان منطقه آزاد کیش انجام گرفت، مکان هایی 
برای ســاخت درمانگاه در این جزیره در نظر گرفته  شد که 
برای یافتن بهترین مــکان، بازدیدهای را از مکان های مورد 
نظر انجام دادیم. این مسوول اضافه کرد: با پیگیری های انجام 
شده دو قطعه زمین جهت ساخت درمانگاه عمومی در جزیره 
کیش از ســوی سازمان منطقه آزاد کیش به  مدیریت درمان 
تامین اجتماعی اســتان معرفی شده است و بازدید و بررسی 
زمین های معرفی شــده توسط این مدیریت صورت گرفت 
و گــزارش و پیگیری های لازم در حال انجام اســت.  وی 
خاطرنشان کرد: در برخی از شهرستان های استان درمانگاه 
ملکی وجود ندارد به همین دلیل با رایزنی هایی که با سازمان 
تامین اجتماعی در سال گذشته انجام دادیم توانستیم مجوز 
ساخت درمانگاه در پنج شهرستان استان را کسب نماییم که 
یکی از این شهرســتان ها نیز جزیره کیش بود. امیری ادامه 
داد: مجوز ســاخت درمانگاه در شهرستان های حاجی آباد، 
بندرخمیر، بستک، پارســیان و کیش گرفته شده است و این 
درمانگاه ها پس از جانمایی و جذب اعتبار لازم ســاخته 
خواهد شد.امیری گفت: در شهرستان های پارسیان، بستک، 
کیش و حاجی آباد ، برای ساخت درمانگاه زمین اختصاص 
یافته است که پس از انجام مراحل قانونی زمین، کار ساخت 
 در آنها انجام خواهد شــد تا بتوانیم خدمــات درمانی را به 
بیمه شــدگان به بهترین نحو ارائه نمایید.وی درباره دریافت 

زمین در شهرستان پارسیان عنوان کرد: با پیگیری این مدیریت 
و همکاری مناسب مسئولین شهرستان ، مالکیت زمین درمانگاه 
شهرستان پارسیان به نام ســازمان انتقال یافته است و سند 
مالکیت نیز اخذ شده است. همچنین تغییر کاربری زمین نیز از 
مزروعی به درمانی در اداره کل جهاد کشاورزی استان انجام 
شده است .مدیر درمان تامین اجتماعی در خصوص شهرستان 
حاجی آباد نیز گفت: زمین درمانگاه شهرستان حاجی آباد نیز 
از سوی بنیاد مسکن انقاب اسامی به مدیریت درمان استان 
به صورت موقت واگذار شده است و کلیه مستندات لازم زمین 
جهت تایید اداره کل حقوقی و قوانین سازمان  به آن اداره کل 
ارسال شده است. این مسوول به پیگیری زمین در شهرستان 
بستک اشاره و خاطرنشــان کرد: زمین درمانگاه شهرستان 
بستک نیز توسط اداره کل راه و شهرسازی استان به مدیریت 
درمان اســتان تخصیص یافته است و کمیسیون ماده پنج آن 
اداره کل موافقت خود را با تغییر کاربری زمین به درمانی اعام 
نموده است و روند واگذاری زمین به سازمان در اداره کل راه و 
شهرسازی استان در حال انجام می باشد. امیری با بیان اینکه 
در شهرستان بندرخمیر نیز پیگیری ها ادامه دارد اظهارداشت: 
زمین درمانگاه شهرستان بندرخمیر نیز توسط اداره کل راه و 
شهرسازی استان به مدیریت درمان استان تخصیص یافته است 
و مراحــل تغییر کاربری و واگذاری زمین در اداره کل مزبور 
درحال انجام می باشد.  مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان 
خاطرنشان کرد: سازمان تامین اجتماعی تمام تاش خود را 

به کار خواهد بست که بیمه شدگان این سازمان بتواند خدمات 
مناسبی در زمینه های مختلف از جمله درمانی را کسب نمایند. 
وی عنوان کرد: پس از حذف دفترچه درمانی تامین اجتماعی، 
در زمینه هزینه ها صرفه جویی قابل توجهی انجام شــد که 
 از محل این صرفه جویی ها توانســتیم خدمات بهتری را به 
بیمه شــدگان ارائه نماییم. امیری یادآورشــد: از جمله این 
خدمات می توان به رایگان شــدن دریافت خدمات بستری 
بیمه شــدگان در بیمارســتان های دولتی در شهرهایی که 
بیمارســتان ملکی تامین اجتماعی وجود ندارد اشاره کرد. 
وی در پایان گفت: همچنین برای افراد بالای ۶5 ســال نیز 
در شهرهایی که بیمارستان ملکی وجود دارد دریافت خدمات 

بستری در بیمارستان های دولتی کاما رایگان می باشد.

به منظور پیگیری ساخت درمانگاه انجام شد 

دیدار مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان با مسوولان سازمان منطقه آزاد کیش 
          امین زارعی/ دریا

Amin.zch2011 @                        gmail.com
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 مدیر کل میراث فرهنگی ، صنایع دستی 
و گردشگری هرمزگان  خبر داد 

خسارت ۱۲ میلیاردی زلزله به قلعه فین
  گــروه خبــر // مدیــر کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری هرمزگان گفت: زمین لرزه های روز یکشنبه و دوشنبه 
23 و 24 آبان به قلعه فین خســارت  وارد کرده است.« به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ ســهراب بناوند بابیان ایــن مطلب گفت: در  پی 
زمین لرزه های رخ داده، بخش هایی از قلعه فین دچار خسارت شده 
است. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
افزود: برج و صخره ای که ســازه بنا به آن متصل است و همچنین 
پایه های ضلع شرقی قلعه فین آسیب دیده است.وی میزان برآورد 
خســارت به این بنای تاریخــی را ۱2 میلیارد ریال عنوان کرد و 
افزود: »قدمت قلعه فین از روی سفال های به دست آمده می توان به 
قرون میانه اســامی نسبت داد، اما بنای یادشده تا دوره قاجار نیز 
مورداستفاده قرار می گرفته است. بناوند تأکید کرد: به دلیل شدت 
زلزله و وقوع پس لرزه ها کارشناسان میراث فرهنگی و عوامل یگان 
حفاظت به طور مداوم در حال بررسی شرایط هستند و در صورت 
وصول گزارشــی دیگر مبنی بر خســارت به آثار و ابنیه تاریخی 

اطاع رسانی خواهد شد. 

 برگزاری نخستین همایش سراسری نماز 
در سپاه امام سجاد )ع( بندرعباس 

  نخســتین همایش سراسری نماز به همت ســپاه امام سجاد )ع( 
بندرعباس برگزار شد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ دبیر اجاسیه سراسری 
نماز سپاه پاسداران گفت: نماز سبب افزایش قدرت جمعی و فردی در 
همه امور می شود.سردار محبی افزود: نماز نقش کلیدی در اراده فردی 
و جامعه دارد و سبب انجام مسوولیت ها به شکل صحیح می شود.وی 
گفت: تحقق حیات طیبه، سامت و توسعه جامعه معنوی با خواندن نماز 
محقق می شود.فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان نیز دراین مراسم 
گفت: اقامه نماز و معنویت دلیل اقتدار و قدرت سپاه است.سردار اباذر 
ســالاری افزود: سپاه محل تقویت نیرو های انقابی و ولایی است.وی 
گفت: آموزش نماز و احکام اسامی به نیرو ها وسربازان سپاه سرلوحه 
برنامه های سپاه امام سجاد )ع( قرار دارد.مسئول نمایندگی دفتر، ولی فقیه 
در سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان نیز گفت: نماز سبب اقتدار کسانی که 
در محور مقاومت و انقاب ایستاده اند می شود.حجت الاسام پولادی 
افزود: ارتباط با خدا راهی برای رهایی بشــریت از مشــکات است.
وی گفت:مســجد و نماز محور همه فعالیت های بسیج و سپاه است و 
همه فعالیت های معنوی از مسجد آغاز می شود.در پایان این مراسم از 

نهاد های فعال استان در زمینه اقامه نماز تقدیر شد.

توزیع کالا در ۱۶ روستای زلزله زده هرمزگان 
  گروه خبر // دبیرکل جمعیت هال احمر کشور گفت: کالا های 
مورد نیاز در ۱۶ روســتای زلزله زده هرمزگان توزیع شده است.

به گزارش  خبرنگار دریا ، محمدحســن قوسیان مقدم افزود: این 
کالا ها شامل چادر، پتو، موکت و بسته های معیشتی است.وی گفت: 
اکنون همه افرادی که منازل آن ها از زمین لرزه خسارت دیده است 
چادر دریافت کرده اند و متقاضیان دریافت چادر، باید قابل سکونت 
نبودن منازل آن ها به تایید بنیاد مســکن برســد.دبیرکل جمعیت 
هال احمر کشــور گفت: تاکنون گروه های امدادرسانی استان های 
کرمان و فارس، خســارت زمین لرزه در 32 روستای هرمزگان را 
ارزیابی کرده اند.محمدحسن قوسیان مقدم افزود: 229 هزار نفر در 
 معــرض پس لرزه ها قرار دارند که تامین چادر برای همه این افراد 

امکان پذیر نیست.

خبر

خبری
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سرمقاله

  درحالی چند روز از زلزله عصر یکشنبه در هرمزگان می گذرد 
که مرکز این زمین لرزه در منطقه فین و رضوان بود و روستاهای 
آن منطقه بیشترین خسارات را داشتند وبه بیش از سه هزار خانه و 
33مسجد و بقعه متبرکه در آن منطقه آسیب جدی وارد شد و این 
موضوع نشان داد که به موضوع استحکام بنا چندان در استان توجه 
نشده است و اگر مرکز زمین لرزه در شهر بندرعباس بود، بطور حتم 
چندین برابر خانه های فرسوده در محات حاشیه ای و فرسوده 
بندرعباس خسارت می دیدند و تلفات انسانی نیز دور از انتظار 
نبود واین تلفات درصورتی که زمین لرزه در نیمه های شب اتفاق 
می افتاد، افزایش می یافت که نیاز است دولت برای پیشگیری از 
افزایش خسارات و تلفات به موضوع احیای بافت های فرسوده 
شهری و روستایی نیز توجه کند و برنامه ریزی مدونی را در این 
حوزه داشته باشد.موضوع دیگر نحوه، نوع و میزان خدمت رسانی 
به زلزله زدگان است که از یک طرف نهادهای مختلف و... اعام 
کرده اند در حال خدمات رسانی به مردم مناطق زلزله زده هستند 
و از آن طرف زلزله زدگان از کمبودها ونارســایی ها می گویند و 
اظهار گایه دارند که کمبود چادر، وسایل گرم کننده، غذای گرم 
و... از جمله این نیازهاســت و بایستی با مدیریت لازم نسبت به 
رفع کمبودها اقدام نمود تا آســیب دیدگان از زلزله دغدغه شان 
کمتر شود. آنطور که هواشناسی هم اعام کرده است بارش باران 
وباد را در اســتان داریم که بطور حتم زلزله زدگان را تحت تاثیر 
قرار خواهد داد وبایســتی تدابیر لازم در این بخش نیز اندیشیده 
است. نگرانی مهمتر زلزله زدگان بازسازی منازل شان است که نیاز 
است دستگاه های متولی برای تامین مسکن شان تدابیر ویژه اتخاذ 
نمایند که انتظار می رود با حضور معاون اول رئیس جمهور و.... 
در این حوزه تدابیر لازم اندیشیده شود وبازسازی و احداث منازل 
برای خسارت دیدگان از زلزله هرچه سریعتر آغاز شود. بایستی 
بازســازی منازل بگونه ای باشد که حادثه دیدگان روستایی این 
زمین لرزه که در محرومیت بسر می برند، درگیر بروکراسی اداری 
و وام و.... نباشــند و دستگاه های دولتی از جمله بنیاد مسکن و 
نهادهای انقابی و حمایتی از جمله بهزیستی، کمیته امداد، سپاه، 
ستاداجرایی فرمان حضرت امام )ره( و... بگونه ای مشارکت کنند 
که هیچ فرد روســتایی که به خانه اش در زمین لرزه آسیب وارد 
شــده است، نگرانی تامین مســکن را نداشته باشد و بی خانمان 
نمانــد. انتظار می رود در روزهای آتی خاکبرداری و آواربرداری 
در روستا انجام شــده و به پایان برسد و بزودی ساخت وسازها 
وارد فاز اجرا شــده تا هرچه زودتر خانه های ایمن و مقاوم در 
مقابل زلزله احداث شــده و به روستاییان تحویل داده شود. این 
زمین لرزه اولین آزمون دولت سیزدهم است که در شب یکشنبه که 
معاون اول رئیس جمهور به مناطق زلزله زده رفت، نشان از عزم 
راســخ دولت برای حمایت از زلزله زدگان داشت وامید می رود 
 تا انتهای مسیر خدمت رسانی به خسارت دیدگان زلزله این روند 
 ادامه یابد و امکانات مورد نیاز و مســکن شــان تامین شود تا 

دغدغه های شان به پایان برسد.
    علی زارعی

دغدغه های زلزله زدگان دیده شود 

گفت:  استاندار هرمزگان   // گروه خبر 
تمام ظرفیت ها در اســتان هرمزگان 
برای تســهیل روابط تجاری دو کشور 
 ایــران و نیکاراگوئــه بــه کار گرفته 

می شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، مهندس مهدی 
دوستی در دیدار با ایساک لنین براوو سفیر 
کشــور نیکاراگوئه در جمهوری اســامی 
ایران ضمن تحسین روحیه استکبارستیزی 
و تبریک انتخاب مجــدد دانیل اورتگا به 
اظهار  نیکاراگوئه،  رئیس جمهــور  عنوان 
کرد: نخستین گامی که برای توسعه روابط 
یک ضرورت محســوب می شود، آشنایی 
با ظرفیت های قابل بهــره برداری، نیازها 
و توانمندی های کشــور نیکاراگوئه است. 
دوستی، خواســتار تســریع در برگزاری 
نشســت اتاق بازرگانی بندرعباس با اتاق 
بازرگانــی نیکاراگوئه شــد و گفت: ما در 
هرمزگان از تمام ظرفیت ها برای تســهیل 
روابط تجاری و بازرگانی دو کشور استفاده 
خواهیم کرد. استاندار هرمزگان همچنین از 
آمادگی ایران برای انتقال دانش و فن آوری 
صنعت فولاد و مس به نیکاراگوئه خبر داد 

و افزود: بندرعباس قطب شیات ایران است 
و در حــوزه صید، پرورش ماهی و میگو و 
صنایع فرآوری آبزیان، برای انتقال دانش و 
صنعت به کشــور نیگاراگوئه آمادگی لازم 
وجود دارد.وی، همچنین با بیان اینکه انقاب 
اسامی ایران دارای ماهیت ضد امپریالیستی 
است، گفت: ما از هر انقاب ضد امپریالیسم 
حمایت می کنیم. ایســاک لنین براوو سفیر 
کشور نیکاراگوئه در جمهوری اسامی ایران 
نیز در این دیدار با بیان اینکه آمریکا تاش 
دارد با اعمال فشار به کشوهای انقابی، آنها 
را از دستیابی به توسعه و پیشرفت دور نگه 
دارد، گفت: اتحاد و توســعه روابط بین دو 
کشــور ایران و نیکاراگوئه بر علیه اهداف 
آمریکا خواهــد بود و همه این تعامل های 
فرهنگی، سیاسی و اقتصادی باعث افزایش 
اتحاد بین دو ملت می شــود. وی انتخاب 
مجدد دانیل خوزه دانیل اورتگِا ســاودرا به 
عنوان رئیس جمهور نیکاراگوئه را عاملی 
برای تداوم تعامل های پیشین بین دو کشور 
و توسعه روابط فرهنگی، اقتصادی و صنعتی 
عنوان کرد و افزود: تفاهم نامه همکاری میان 
موزه های ملی ایران و نیکاراگوئه و مبادله 

تفاهم همکاری دانشگاهی بین دو کشور به 
امضاء رسیده اما باید روابط تجاری دو کشور 
افزایش یابد. سفیر نیکاراگوئه در جمهوری 
اســامی ایران ضمن ابراز رضایت از سفر 
 به بندرعبــاس، گفت: با توجه به نگاه ویژه 
آیت الله رئیســی، رئیس جمهوری اسامی 
ایران برای توسعه روابط دو کشور، برقراری 
رابطه خواهرخواندگی بین دو شهر بندرعباس 
و بندر کورینتو می تواند عاوه بر نزدیکی 
بیشتر بین دو کشور ایران و نیکاراگوئه، در 
توسعه روابط تجاری و اقتصادی این دو شهر 
بندری نقش بسزایی خواهد داشت.ایساک 
لنین براوو همچنین استفاده از ظرفیت های 
فرهنگی دو کشــور را مورد تأکید قرار داد 
و خواستار برگزاری هفته فرهنگی هرمزگان 
و برپایی نمایشگاه صنایع دستی بندرعباس 
نیکاراگوئه  نیکاراگوئه شد.سفیر  کشور   در 
در جمهــوری اســامی ایــران، گفــت: 
 ایــن آمادگی وجــود دارد کــه یکی از 
خیابان ها یا پارک های مهم شهر کورینتو به 
نام بندرعباس یا ایران نامگذاری شود.وی، 
گفت وگوی اولیه درخصوص نحوه تبادلات 
تجاری و ظرفیت های ســرمایه گذاری دو 

کشور با اتاق بازرگانی بندرعباس را مفید 
ارزیابی و عنوان کرد: تاش می کنیم تا دو 
هفته آینده نشســت مجازی اتاق بازرگانی 
بندرعباس با اتــاق بازرگانی نیکاراگوئه با 
حضور سفیر جمهوری اســامی ایران در 
نیکاراگوئه برگزار شود.ایســاک لنین براوو 
گفت: به زودی ســرمایه گذاران بندرعباس 
به نیکاراگوئه سفر خواهند کرد و از نزدیک 
با ظرفیت های این کشــور آشنا می شوند. 
وی، نیکاراگوئه را کشوری با ظرفیت های 

غنی حوزه منابع طبیعــی و معدنی عنوان 
و تصریح کرد: هم اکنون برخی کشــورها 
برای بهره برداری از این منابع و اســتخراج 
 آن اعــام آمادگــی کرده انــد اما ترجیح 
می دهیم کشورهای دوست مانند ایران وارد 
سرمایه گذاری در این حوزه شوند. استفاده 
از دســتاوردهای حوزه شیات هرمزگان 
برای توسعه این صنعت در کشور نیکاراگوئه 
دیگر درخواست سفیر این کشور در دیدار با 

استاندار هرمزگان بود.

پشت پرده سیاست 

  
کارگزاران متمایل تر به اصلاح طلبان؟ 

بازگشت احتمالی جهانگیری به حزب کارگزاران، تعطیلی روزنامه سازندگی و... 
نشــان می دهد بخشی در این حزب خواســتار همچسبی بیشتر با اصاح طلبان 
هســتند. تغییر دبیرکل در حزب پرســابقه و اثرگذار کارگزاران ســازندگی یک 
جابه جایی ســاده نبود و به همین دلیل چند روزی اســت به محور گزارش ها و 
گمانه زنی ها درباره آینده این حزب و اعضایش تبدیل شده است. رفتن غامحسین 
کرباســچی و آمدن حسین مرعشی می تواند حامل پیام های قابل توجهی باشد که 
مرور اخبار و موضع گیری های اخیر درک و دریافت آن را ساده تر می کند. فردانیوز 
نوشت: اهمیت این موضع بی تردید ناشی از زاویه ای است که این حزب و به طور 
مشخص کرباسچی با اصاح طلبان پیدا کرده بود. برخی اصاح طلبان از اول یا هیچ 
وقت، قلبا کارگزارانی ها را به عنوان یک حزب اصاح طلب نپذیرفته بودند اما در 
عمل شاهد بودیم که کارگزاران ســازندگی در سال 74 توسط ۱۶ نفر از اعضای 
هیئت دولت مرحوم هاشمی رفسنجانی شکل گرفت و همیشه با پرچم اصاح طلبی 
سیاست ورزی کرده است. این حزب سیاسی در منتها الیه راست جریان چپ، نقش 
قابل اعتنایی در پیوند اصاح طلبان و اعتدالیون و حتی راست میانه داشت و این مهم 
در سال های اخیر یعنی بعد از ائتاف اصاح طلبان و روحانی هم بیشتر به چشم آمد 
و هــم مهم تر از قبل جلوه می کرد. کارگزاران اما آن جایی از اصاح طلبان فاصله 
گرفت که بحث جامعه محور پیش آمد. با توجه به عملکرد دولت روحانی و مجلس 
دهم و شــورای پنجم، سرمایه اجتماعی اصاح طلبان یک ریزش اساسی داشت و 
برخی سیاسیون در این جبهه سیاسی برای ترمیم این وضعیت ایده جامعه محوری 
یعنــی تمرکز بر مطالبات مردمی را مطرح کردند، کارگزارانی ها اما به عنوان طیفی 
که به قدرت محور شــهره هستند و می خواهند در هر شرایطی ولو حداقلی کرسی 
از کرســی های قدرت را در اختیار بگیرند، زیر بار نرفتند. همین شد که در جریان 
انتخابات های اخیر با هم به مشکل خوردند. از آن وقتی که کارگزاران به رغم تصمیم 
اصاح طلبان در انتخابات اسفند 98 لیست داد گرفته تا اصرارشان به ائتاف با علی 
لاریجانی در جریان انتخابات ریاست جمهوری اخیر.اصلی ترین و مهم ترین مسئله 
اختاف افکن بین کارگزاران و اصاح طلبان اختاف نظر درباره نقش ســیدمحمد 
خاتمی در تصمیم گیری های جریانی بود. کارگزاران یا بهتر بگوییم غامحســین 
کرباسچی با او مخالف بود و در مصاحبه های بسیاری هم این را گفت. اصاح طلبان 
در احزاب دیگر و جبهه اصاح طلبان ایران اما این دیدگاه را قبول نداشتند. دیگر 
اعضای کارگزاران هم در میانه این دعوا گیر افتاده بودند و حسین مرعشی که پیشتر 
سخنگوی کارگزاران بود عما نقش تعدیل مواضع و اظهارات کرباسچی را به عهده 
گرفته بود. همین وضعیت سبب شد که در شرایط موجود که اصاح طلبان از قدرت 
دور مانده اند و از ضرورت بازیابی و احیای خود و سرمایه اجتماعی شان می گویند، 
تغییرات در کارگزاران خیلی به چشم بیاید و این گمانه را ایجاد کرد که بخشی در 
این حزب خواستار همچسبی بیشتر با اصاح طلبان هستند. نشانه های این تصمیم 
را در اظهــارات اخیر برخی از اعضای کارگزاران هم می توان دید. مثا آن طور که 
»مهر« نوشته، محمد عطریانفر، عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی در 
پاســخ به این پرسش که آیا در انتخابات بعدی مجلس هم با این سازوکار )جبهه 

اصاح طلبان ایران( همکاری خواهید کرد؟ گفته: »قطعا همکاری خواهیم کرد«.

بازگشت ۷۰ هزار میلیارد تومان به بیت المال 
سخنگوی دستگاه قضا با بیان این که بیش از 7۰ هزار میلیارد تومان از اموال متهمان دانه درشت 
وصول و به بیت المال برگشته است، افزود: »هادی رضوی« و »شبنم نعمت زاده« رد مالشان 
را کامــل پرداخت کرده اند . در کنار پرونده های اقتصادی، بخش زیادی از نشســت خبری 
سخنگوی قوه قضاییه به متهمان و پرونده های سیاسی اختصاص یافت؛ پابند الکترونیکی برای 
چهره های شــناخته شده، آخرین وضعیت بیژن قاسم زاده، ماجرای کرسنت و کیفر خواست 
برای بیژن زنگنه و فایل منتشر شده مصاحبه محرمانه ظریف بخش های مهم سخنان ذبیح ا... 
خدائیان سخنگوی قوه قضاییه بود. وی به مناسبت رد مال هادی رضوی گریزی هم به تسویه 
حســاب های اخیر ابر بدهکاران بانکی و دانه درشــت ها زد و از رد مال 7۰ هزار میلیارد 
تومان به بیت المال خبر داد. در ادامه گزیده ای از نشست خبری وی را به گزارش میزان می 
خوانید:*معمولاً کسانی که به اتهام مفاسد اقتصادی تحت تعقیب قرار می گیرند و اموالی را به 
صورت نامشــروع کسب می کنند با حکم رد مال مواجه می شوند. در سال های اخیر متهمان 
دانه درشتی داشته ایم که محکومیت های سنگینی به جزای نقدی و رد مال دریافت کرده اند؛ 
آماری که به تازگی صرفاً از دادسرای عمومی و انقاب تهران گرفته ایم حاکی از آن است که 
 بیش از 7۰ هزار میلیارد تومان از افراد دانه درشــت و ابربدهکاران بانکی وصول شــده و به 
 بیت المال بازگشته است. وی ادامه داد: برخی از محکومان مفاسد اقتصادی رد مال خود را تسویه 
کرده اند؛ به عنوان مثال محمدهادی رضوی بخشی از رد مال خود را به صورت نقدی پرداخت 
کرده و همچنین دو فقره پاک ثبتی نیز معرفی کرده که به نظر می رســد با احتســاب قیمت 
پاک های ثبتی معرفی شده، رد مال فرد اشاره شده به اتمام می رسد؛ همچنین خانم نعمت زاده 
بیش از ۶3 میلیارد تومان را تســویه کرده و بقیه ردمال این فرد نیز در جریان وصول است. 
شبنم نعمت زاده و حسین فریدون به سبب نوع جرم ارتکابی، مشمول گذراندن مجازات با شیوه 
نظارت الکترونیک نمی شوند.* ظرف دو سال گذشته 49 هزار میلیارد تومان از معوقات بانکی 
را صرفا از طریق اجرای ثبت وصول کردیم الان هم سعی می کنیم نهایت همکاری را با دولت 
داشته باشیم و خوشبختانه دولت در وصول این مطالبات پیش قدم است و ما هم همکاری لازم 
را خواهیم داشت.* بیژن قاسم زاده قبا محکوم شده بود، یکی از جرایم ارتکابی توسط وی 
جرم ارتشا بود که محکومیت پیدا کرد. پرونده در دیوان عالی کشور در این بخش یعنی در رابطه 
با ارتشا، نقص تحقیقاتی گرفت، رای نقض شد و به دادگاه صادر کننده حکم عودت شد. هم 
اکنون دادگاه در حال تجمیع تحقیقات و استماع اظهارات شهود و مواجهه حضوری آن هاست. 
قســمت دیگر از حکم صادر شده، نقض با ارجاع شده بود. بر این اساس دیوان عالی کشور 
این قسمت را نقض کرده، زیرا آن بخش نقض با ارجاع شده است. حکمی که صادر می شود 
باید بدون رعایت قاعده تعدد جرم باشد و مجازات تعیین شده متناسب با جرم ارتکابی باشد 
که طبیعتا بعد از تکمیل تحقیقات و صدور حکم اگر چنان چه به پرونده اعتراض شود یا اعاده 
دادرسی صورت گیرد، مجدد به دیوان عالی کشور ارسال خواهد شد در غیر این صورت حکم 
اجرا می شود. به نوشته همشهری آناین، بیژن قاسم زاده قاضی سابق دادسرای فرهنگ و رسانه 
که به جرم دریافت رشوه به انفصال از خدمت و حبس محکوم شده این روزها آزاد است. چند 
روز پیش عکس این قاضی که به فیلتر تلگرام رای داده بود در دورهمی با تعدادی ورزشکار 
منتشر شد.*بخشی از پرونده کرسنت  که در سال 8۶ در دادسرا مفتوح مانده بود، در ابتدای 
امسال در خصوص وزیر وقت )بیژن نامدار زنگنه( و اعضای هیئت مدیره شرکت ملی نفت در 
دادسرا با کیفرخواست به دادگاه ارسال   و هم اکنون در دادگاه مطرح شده و در حال رسیدگی 
اســت که امیدواریم دادگاه هر چه سریع تر به این پرونده رسیدگی کند و با افرادی که در این 
پرونده سوء استفاده کردند و خساراتی را برای کشور به بار آوردند برخورد قاطعی صورت گیرد.

 به گفته عطریانفر، بازگشت احتمالی جهانگیری به کارگزاران نیز خود نشانه گویایی 
از چرخش کارگزاران به دامن اصاح طلبان خواهد بود اما فقط این نیست. دیگر نشانه 
فاصله گرفتن کرباسچی از کارگزاران و بازگشت کارگزاران به جبهه اصاح طلبان را 
باید از وضعیت روزنامه ســازندگی دید که نهاد مطبوعاتی این حزب بود. از همان 
روزی که اعام شد کرباسچی دیگر دبیرکل نیست، سازندگی تعطیل شد و به رغم این 
که مرعشی گفته بود، این روزنامه برخواهد گشت، به نظر نمی رسد که چنین اتفاقی 
رخ دهد. تعطیلی سازندگی اما از این جهت مورد توجه است که برخی این تعطیلی 
را پیام کرباسچی به کارگزارانی ها می دانند. مثا کانال تلگرامی اصاح طلب »عصر 
ما« در این باره نوشــته بود: »احتمالا این اولین پاسخ و واکنش رسمی غامحسین 
کرباســچی به کارگزارانی هایی است که او را با آن مواضع به دور از اصاحات و در 
زاویه با خاتمی کنار گذاشتند. کرباسچی در توضیحات خود به بدهی سنگین، همراهی 
نکردن اعضای حزب و البته استعفای سردبیر اشاره کرده بود اما این طور که به نظر 
می رســد، خواسته است با این اقدام نشان دهد، ناسازگاری با او به دریغ کردن یک 

رسانه موثر می انجامد. 
تازه های مطبوعات

اعتماد - این روزنامه نوشت: روحانی با همه انتقادهایی که در مدیریت افزایش قیمت 
بنزین به او وارد اســت، یک تصمیم ســخت گرفت. اگر او قیمت بنزین را به لیتری 
2۰۰۰ تومان افزایش نداده بود، الان دولت رئیســی باید روزانه 2۰۰ میلیارد تومان 
)۱۰۰ میلیون لیتر مصرف روزانه ضرب در 2۰۰۰ تومان افزایش قیمت هر لیتر( بیشتر 
یارانه می داد و این یعنی بار ســنگین هزینه ۶۰۰۰ میلیارد تومانی در ماه. حذف ارز 
42۰۰ تومانی قطعا آثار اقتصادی اش از افزایش قیمت بنزین توسط روحانی بالاتر 
است و به نظر می رسد به همین دلیل رئیسی نمی خواهد بی گدار به آب بزند و شاهد 

تورم افسارگسیخته ای باشد که بر دهک های پایین جامعه تحمیل می شود.
 ایران - این روزنامه در یادداشــتی نوشت: درخواست ایران برای دریافت تضمینی 
معتبر و بدون ابهام به منظور کاهش ریسک همکاری اقتصادی با ایران بسیار منطقی و 
ضروری است و نمی توان از آن چشم پوشی کرد. از طرف دیگر هر نوع تضمین ارائه 
شده از سوی غربی ها زمانی معتبر خواهد بود که ایران اقدامات مشخص و معینی را 

به عنوان تضمین عینی در نظر بگیرد و پشتوانه تضمین کاغذی قرار دهد.
 جمهوری اسلامی - این روزنامه با انتقاد از انتصابات فامیلی در دولت نوشت: فقط 
زمانی می توان از انتصاب افراد واجد صاحیت حتی اگر در دایره فامیلی قرار داشته 
باشــند، دفاع کرد که بررسی همه جانبه ای در سرتاسر کشور صورت گرفته باشد و 
تمام نیروهای واجد صاحیت وارد دایره گزینش دستگاه مدنظر شده باشند و نیرویی 

شایسته تر از فردی که از منسوبان مسئول تصمیم گیرنده است، یافت نشده باشد. 
آفتاب یزد - این روزنامه نوشت: بحث آلودگی هوا در کشور ما به یک بحث سیاسی 
تبدیل شــده است. این روزها که آلودگی هوا وضعیت بسیار بدی را رقم زده است، 
بســیاری از رسانه هایی که در هشت سال گذشته مدام به روسای وقت سازمان های 
مختلف به خصوص ســازمان محیط زیست و شهرداری اعتراض می کردند، در این 
زمینه ســکوت کرده اند و دیگر از آلودگی هوا و تنفس سخت مردم حرفی به میان 

نمی آورند.

انعکاس
خبرآنلاین مدعی شد: مهرداد عمادی، مشاور اقتصادی در اتحادیه اروپا گفت: ایران 
تا سال 2۰۱9 در 2۱ کشور سپرده های بیش از نیم میلیارد دلاری داشته است و در 
زمان احمدی نژاد بیش از 3۱ میلیارد دلار از سپرده های خود را به روسیه منتقل و در 
ازای آن روبل دریافت کرد. در چین در حساب های مختلف بیش از 3۰ میلیارد دلار 

پول داریم و عمده سپرده های ایران در روسیه است.
 پارسینه مدعی شد: در حالی که شرکت نفت خزر در شهریور امسال گزارش ها درباره 
»واگذاری ساختار گازی چالوس« به روسیه را تکذیب کرده بود، به ادعای وب سایت 
»اویل پرایس«، منابعی نزدیک به قرارداد ذیل »توافق 2۰ ساله میان ایران و روسیه« 
برای اکتشــاف و توسعه میدان گازی چالوس، گفته اند که این قرارداد »چند تریلیون 
دلاری« هفته گذشــته میان دو کشور نهایی شده است. در این گزارش به مبلغ دقیق 
این قرارداد اشاره ای نشده، اما به گفته این منابع، »شرکت های روسی و چینی«، »سهم 

اصلی« را در آن خواهند داشت.
 دیده بان ایران مدعی شــد: با توجه به رأی عدم اعتماد مجلس به فیاضی، دومین 
وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش، برخی شنیده ها از جدی شدن شانس معرفی علی 
کریمی فیروزجایی به عنوان سومین وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش حکایت دارد. 
وی رئیس دانشکده ادبیات و زبان های خارجی دانشگاه پیام نور کشور و همچنین 
دبیرکل جامعه اسامی فرهنگیان کشور، یکی از تشکل های عضو جبهه پیروان خط 
امام و رهبری است. در دوره کنونی )یازدهم( نماینده مردم بابل و عضو هیئت رئیسه 

مجلس است و سابقه نمایندگی بابل در دوره هشتم را در کارنامه دارد. 
انتخاب نوشــت: در ادامه دستگیری و برخورد با مفاسد اقتصادی و اداری در استان 
کرمانشاه، با رصد اطاعاتی و اقدام عملیاتی سربازان گمنام امام زمان)عج( در اداره 
اطاعات، دو مدیر و دو کارمند شهرداری کرمانشاه با دستور قضایی دستگیر شدند. 
گفتنی است، طی هفته های گذشته نیز دو نفر از کارمندان شهرداری کرمانشاه به دلیل 

جعل عنوان و اقدام به کاهبرداری و اخاذی از مردم، در محل کار دستگیر شدند.
خشم پنتاگون از چرخ زنی بالگرد ایرانی در اطراف ناو جنگی آمریکا

پنتاگون اعام کرد یک بالگرد نیروی دریایی ایران به یک کشتی جنگی نیروی دریایی 
آمریکا در دریای عمان نزدیک شــد و ســه بار اطراف آن چرخ زد. »جان کربی« 
ســخنگوی وزارت دفاع آمریکا بدون اشاره به زمان یا مکان این اقدام گفت: بالگرد 
ایرانی در فاصله 25 یاردی )حدود 23 متری( کشتی جنگی اسکس قرار گرفت. وی 
افزود: این خطرناک اســت، زیرا ممکن است به اشتباه محاسباتی منجر شود. وبگاه 
خبری آمریکایی »آکســیوس« هم گزارش داد، کربی در یک جلسه توجیهی گفت 
که بالگــرد ایرانی در فاصله 25 یاردی ناو »یواس اس اســکس« در خلیج فارس 
پرواز کرد. کربی افزود، در یک نقطه تا فاصله ۱۰ فوتی )3 متری( به سطح اقیانوس 
نزدیک شد. این در حالی است که رسانه های ایرانی و خارجی ویدئوهایی از پرواز 
بالگرد ارتش جمهوری اســامی ایران بر فراز ناو آمریکایی یواس اس اسکس در 
جریان رزمایش ذوالفقار در دریای عمان منتشر کردند. رزمایش ذوالفقار ۱4۰۰ که با 
حضور یگان های مختلف ارتش جمهوری اسامی ایران و   رژه شناورهای سطحی 
و زیرسطحی از جمله ناوشکن دنا برگزار شد، ۱8 آبان به کار خود پایان داد./فارس

 استاندار هرمزگان عنوان کرد 

بکارگیری ظرفیت ها درهرمزگان برای تسهیل روابط تجاری ایران و نیکاراگوئه 

  

گروه خبر // مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان گفت: آب به 
صورت پایدار در همه مناطق زلزله زده استان در حال تامین است و 

هیچ مشکلی در این زمینه وجود ندارد.
    به گزارش خبرنگار دریا ، امین قصمی افزود: پس از زمین لرزه های روز 
یکشــنبه در منطقه فین، ۱4 روستا دچار قطعی آب شدند که قطعی آب در 
۱2 روســتا ناشی از قطعی برق بود و بعد از دوساعت مشکل رفع شد.وی 
گفت: در دو روستای بخش فین خطوط انتقال آب دچار مشکل شده بود، 

 که پس از بیســت ساعت مشــکل به طور کامل رفع و جریان آب برقرار 
شد.

   قصمی افزود: پس از این زمین لرزه ها نیز دو دســتگاه تانکر برای تامین 
آب مورد نیاز به منطقه اعزام شد تا هیچگونه کمبود آبی در منطقه احساس 
نشود.وی گفت: در دیگر مناطق استان نیز هیچ گونه مشکلی در تامین آب 
به وجود نیامد و آب شــیرین کن بندرعباس نیز بدون هیچ توقفی در حال 

تامین آب مورد نیاز شهر بندرعباس است.

تامین پایدار آب در مناطق زلزله زده هرمزگان 

گروه خبر //  معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری و جانشین رییس ستاد پیشگیری، 
هماهنگی و فرماندهی عملیات پاســخ به 
بحران هرمزگان گفت: براثر زلزله روز یکشنبه 
در اســتان، ۲ هزار و ۷۶۰ واحد مســکونی 

آسیب دیده و نیازمند بازسازی هستند. 
   رضا مــدرس در بازدید از مناطق زلزله زده 
بخش فین شهرستان بندرعباس، اظهار داشت: 
برآورد اولیه ای که خســارت های وارد شده 

 صورت گرفته، حــدود هفت هــزار میلیارد 
ریال اســت اما باید وضعیــت راه ها و دیگر 
زیرساخت ها به طور کامل بررسی و رقم دقیق 
اعام شود که به احتمال زیاد بیش از این رقم 
خواهد بود.وی خاطرنشــان کرد: آواربرداری 
از مناطق زلزله زده فیــن با حضور تجهیزات 
لجســتیکی نیروی دریایی سپاه و راهداری از 
روستای گیشان غربی آغاز شد.مدرس تصریح 
کرد: آوربرداری مناطق زلزله زده، معمولا چند 

روزی پس از وقوع زلزله انجام می شود، اما با 
توجه تاکیدهای رئیس جمهور و استاندار مبنی 
بر سرعت بخشی به این کار، آواربرداری مناطق 
زلزله زده هرمزگان در فاصله 48 ساعت آغاز 

شده است.
  به گزارش ایرنا ؛ این مقام مسوول تاکید کرد: 
وضعیت مناطق زلزله زده و مشکات مردم را به 
طور مرتب  رصد و در تاش برای رفع آنها در 

کوتاهترین زمان ممکن هستیم.

۲ هزار و ۷۶۰ واحد زلزله زده در هرمزگان باید بازسازی شود
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35 گروه جهادی 
در مناطق زلزله زده فین مستقر شدند 

  گروه خبر // مسئول ســازمان بسیج سازندگی هرمزگان از 
فعالیت گروه های جهادی اســتان در مناطق آسیب دیده از زلزله 
خبر داد و گفت: نیروهای جهادی اســتان ساعاتی پس از وقوع 
حادثه به مناطق زلزله زده اعزام و 35 گروه در این مناطق مستقر 
شدند. یاسین باوقار اظهار کرد: نیروهای جهادی استان ساعاتی 
 پس از وقوع حادثه به مناطق زلزله زده اعزام و 35 گروه در مناطق 
زلزله زده مستقر شــدند.وی افزود: در ابتدای امر کار ارزیابی و 
شناســایی مناطق حادثه دیده صورت گرفت که عمده مشکات 
مربــوط به تخریب منــازل، نبود چادر و از بیــن رفتن راه های 
مواصاتی بود . مسؤول بسیج سازندگی هرمزگان با اشاره به نیاز 
مردم منطقه به اسکان موقت گفت: هم اکنون در کنار هال احمر 
مشغول توزیع چادر و بسته های معیشتی به مردم هستیم. متاسفانه 
در حال حاضر خانواده های زیادی به دلیل ترس از تخریب منازل 
نیاز به چادر دارند. از مردم می خواهیم در صورت توان کمک های 
خود را در این خصوص به دســتمان برساند. همچنین به زودی 
جمع آوری وجوهات نقــدی و کمک های مردمی را نیز خواهیم 
داشــت. به گزارش فارس ؛ باوقار اعام کرد: در حال حاضر از 
لحاظ نیروی انسانی برای امدادرسانی مشکلی وجود ندارد و 5۰ 
گروه جهادی، هال احمر و باقی ارگان ها در منطقه مشغول خدمت 
رسانی هستند که در صورت ازدحام و حضور نیروهای مردمی، 
ناهماهنگی به وجود خواهد آمد و امداد رسانی کُند خواهد شد. 
پس از برآورد دقیق تخریب و تصمیم به ساخت منازل، نیروهای 

جهادی و مردمی بیشتری برای کمک رسانی اعزام خواهند شد. 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم:
 ۱۴ میلیارد ریال کمک هلال  احمر قم 
به زلزله زدگان هرمزگان ارسال شد

  گــروه خبر //  مدیرعامل جمعیت هال احمر اســتان قم 
گفت: اقام امدادی، شامل 34۰ دستگاه چادر امدادی تیپ 2 
به ارزش ۱4 میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال، پس از بارگیری به 
اســتان هرمزگان ارسال شد.  محمدرضا بهرامی اظهار داشت: 
زمین لرزه ای به بــزرگای ۶.4 در مقیاس امواج درونی زمین 
در ســاعت ۱5 و 37 دقیقه و 4 ثانیه و در عمق ۱5 کیلومتری 
از زمین و زلزله دیگری با بزرگای ۶.3 در ســاعت ۱5 و 38 
دقیقــه و 38 ثانیه، به فاصله یک دقیقه در عمق ۱5 کیلومتری 
زمین روز یکشنبه 23 آبان ماه جاری، استان هرمزگان را لرزاند.

وی ادامه داد: به همین منظور جمعیت هال احمر استان قم، بر 
اساس اصول هفتگانه جمعیت به منظور کمک به زلزله زدگان 
کمک های بشردوســتانه خود را به این اســتان ارسال کرد.به 
گزارش ایرنا ؛ وی افزود: بــا توجه به وقوع این  زلزله ها در 
اســتان هرمزگان و تخریب بخشی از ساختمان های مسکونی 
هموطنان، جمعیت هال احمر اســتان قم اقدام به ارسال اقام 
امدادی برای ایجاد اردوگاه های اســکان اضطراری به مناطق 

زلزله زده  کرد.

خبری

روابط عمومی 
اگر چاق هستید ، اگر چربی خون داريد يا اوره خونتان زياد است آبزيان مصرف كنید شیلات هرمزگان 

آگهی حصروراثت 
آقای یوسف فرح دارای شناسنامه شماره 293  به شرح دادخواست به کلاسه - از این شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان حسین فرح  شناسنامه 96 در تاریخ 94/1/22 اقامتگاه دائمی بدرود زندگی گفته و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به : 

1- مریم فرح فرزند ابراهیم همسر.2- مریم فرح فرزند حسین دختر.
3- فاطمه فرح فرزند حسین دختر.4- علی فرح فرزند حسین پسر.5- عالیه فرح فرزند حسین دختر.

6-  یوسف فرح فرزند حسین پسر.
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او می 

باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 

 قاضی شورای حل اختلاف کوشکنار

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

برگ کمپانی خودروی پژو پارس مدل 139۷ رنگ 
سفید به شماره پلاک ۶15 م ۶3 ایران 83 به 

شماره موتور  1۲4K1۲۷۰54۷ و شماره شاسی 
NAAN۰1CE4JH33598۶ به نام حوریا جاودان مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی

گروه گزارش// بندرکنگ دارای پیشینه زیادی 
در زمینه لنج سازی می باشد. 

   بــرای ارتقــا قابلیــت لنــج هــا در ایــن بندر 
برنامــه ریزی هــای متعددی باید صــورت گیرد. 
 بســیاری از لنج هایی که در حال حاضر ســاخته 
می شوند از لحاظ ایمنی پیشرفته می باشند. با توجه 
به مشاهدات میدانی صورت گرفته در مورد صنعت 
لنج ســازی و لنج های چوبی و فایبرگاس که در 
بندرکنگ ساخته شده و یا در حال ساخت می باشند 
باید عنوان کرد که عمر یک لنج چوبی تقریبا یکصد 
سال است. در گذشــته بیشتر لنج های ساخته شده 
در بندرکنــگ، لنج های چوبی بوده که در بندرکنگ 
ساخته شــده بودند و چوب این لنج ها هم بیشتر 
از هند و مالزی به صورت مســتقیم و یا با واسطه 
از دبــی به بندرکنگ آورده می شــد. در برخی از 
مــوارد نیز لنج داران بندرکنگــی لنج های چوبی 
 خــود را از هند می خریدند. برای ارتقا کیفیت لنج 
می بایســت ســازمان بنادر و دریانوردی و سایر 
ســازمان های ذیربط با برنامه ریزی و توصیه به 
بانــک ها تاش کنند تا بــا وام دادن به لنج داران 
قدیمی تاش کنند هم شــناورهای با کیفیت بهتر 
ساخته شود و هم شــناورهای قدیمی که در دریا 
تلفات بیشــتری می دهند به تدریج کنار گذاشته 
شــده و در فلکه ها و میدان های شهری به عنوان 
یادبــود قرار گیرنــد که مردم مناطــق متعدد پی 
 ببرند همین شــناورها و لنج ها تامین کننده معاش 
مردم دریانشــینان در بســتر زمان بــوده اند. یا 
 از لنــج های که از کار افتاده می شــوند به عنوان 
رستوران های دریایی اســتفاده کرد. فلکه لنج در 
بندرکنگ نمادی از دریانوردی مردم بندرکنگ در 
بســتر تاریخ می باشــد که ابتدای ورودی شهر از 
سمت بستک قرار گرفته است. این نوشتار در نظر 
دارد به برنامه ریزی برای ارتقا کمی و کیفی لنج ها 
در بندرکنگ پرداخته و نشــان دهد که شناورهای 
چوبی و فایبرگاس کنونــی در بندرکنگ توانایی 
ارتقا و همپایی با کشــتی های فلزی کوچک را در 
زمینه حمل و بار و مسافر را دارند و حتی عمر مفید 
آن ها می تواند از کشتی های فلزی هم بیشتر باشد.
بندرکنگ تنها بندری است که لنج سازی چوبی در 
آن دایر می باشــد و لنج های بــزرگ چوبی و با 
کیفیت در این بندر ساخته می شود. در حال حاضر 
لنج ها نسبت به گذشته از نظر ایمنی، راهدار، جی 
پی اس، وسایل غریق نجات، وسایل هواشناسی و 
غیره ارتقاء پیدا کرده اند، اما هنوز با استانداردهای 
کشــوری و جهانی جهت دریانوردی فاصله دارند. 
نیروی کاری که در لنج ها به خدمت مشغول هستند 
می بایست عاوه بر دانش تجربی، دانش علمی و 
کارگاهی داشته باشند. می بایست با توجه به ترقی 

و پیشرفت وسایل حمل و نقل دریایی، به کارکنان 
لنج از ناخدا تا خدمه های دیگر آموزش داده شود. 
کارگاه های متعدد برای کارکنان لنج ها برگزار شود 
و بدون گذراندن دروس مربوطــه و کارگاه ها به 
آن ها اجازه ورود به لنج ها داده نشــود. در حال 
حاضــر کاس های ملوانی بــرای دریافت مجوز 
جهت کار در لنج ها برگزار می شــود و افراد دوره 
می گذرانند. اما این دوره باید پیشرفته، ممتد باشد. 
کارکنان در حین کار در لنج ها هم هر ساله برایشان 
کاس هایی برگزار گردد. بســیاری از دریانوردان 
 بندرکنگــی چون همزمان با تشــکیل کاس ها و

 کار آمــوزی بر روی دریا در لنج ها کار می کنند، 
افراد موفق تری هســتند. چــون آن مواردی که 
 در کاس هــا یاد می گیرنــد به صورت عملی در 
لنج ها به کار می برند. ناخدایان بندرکنگی هم چون 
از خاندان دریانورد بوده و تجربه سفرهای دریایی 
زیادی دارند، افراد موفقی در دریانوردی بوده و در 
طوفان های دریایی لنج هــای زیادی را از غرق 
شــدن نجات داده اند. این ناخدایان با دانش روز و 
کاس های آموزشــی در ارتباط با دریانوردی نیز 
آشنا هســتند. ناخدایان زیادی ممکن است مدرک 

ناخدایی داشــته باشند، اما چون فقط در کاس ها 
مشارکت داشته و به مدرک نایل شده و در سفرهای 
دریایی کمتر بوده اند، همواره نمی توانند ناخدایان 
موفقی باشند. لنج های کنونی بندرکنگ لنج های با 
کیفیتی هستند. برای ارتقا قابلیت لنج ها می بایست 
در مباحث مربوط به امور سخت افزاری لنج ها نیز 
دقت بیشــتری صورت گیرد. سبک ساخت لنج و 
نحوه دکــور داخلی آن در ارتقاء لنج و همپایی آن 
با کشــتی های فلزی تاثیرگذار است. با مشاهدات 
میدانی صورت گرفته در بندرکنگ به وضوح دیده 
می شود که لنج ســازان تاش می کنند لنج های 
چوبی جدیدی را که سفارش ساخت داده و یا لنج 
آماده می خرند از نظر دکوراســیون، مبلمان، نوع 
موتور به کار رفته در لنج، وســایل ایمنی و غیره 
بــا لنج های قدیمی کاما متفاوت باشــد و گاهی 
همانگونــه کــه توضیح داده شــد هزینه یک لنج 

چوبی می تواند از یک کشتی فلزی کوچک بیشتر 
 باشد.) حسن نیا، مشــاهدات میدانی،۱399( البته 
لنج هــای قدیمی در بندرکنگ به ســفرهای دور 
و دراز و طولانــی تــری می رفتنــد. این لنج ها 
 اقیانوس پیمــا بودند و به هند و آفریقا نیز ســفر 
 می کردند. اما در حال حاضر لنج ها بیشتر به مناطق 
 نزدیــک تر نظیــر کشــورهای حــوزه جنوبی 
 خلیج فــارس و به ویــژه به بنادر امارات ســفر 
می کنند. بنابرایــن برای ارتقــاء کیفیت آن ها و 
 انطباق با ناوبری معاصر، لنج سازان کار سختی در 

پیش رو ندارند. مشکل اساسی برای لنج داران در 
جهت ارتقا کیفیت لنج ها، منابع مالی اســت که با 
توجه به رکود لنــج داری این منابع مالی به خوبی 
تامین نمی گردد. بسیاری از لنج سازی های قدیمی 
در بندرکنگ که لنج های چوبی می ســاختند در 
حال حاضر تعطیل می باشند. با مصاحبه هایی که 
نگارنده با این لنج سازان انجام داده مشخص گردید 
که به دلیل گران شدن چوب و عدم توان اقتصادی 
خریداران، این لنج ســازی ها تعطیل شــده اند. 
بیشــتر این لنج سازان برا این نظرند که در صورت 
وجود منابع مالــی و دادن وام به آن ها، می توانند 
لنج های بزرگ با کاربردهای صیادی، گردشگری 
و باربری بســازند. برخی از مشکات لنج سازان 
 عدم داشــتن مجوز برای ساختن لنج های کوچک 
می باشد. در صورتی که لنج های کوچک خریداران 
 بیشــتری دارد و افراد بیشــتری تــوان خرید این 

لنج ها را دارند. برای ارتقاء قابلیت لنج ها و همپایی 
آن ها با شــناورهای فلزی لازم است که طراحی 
برخی از لنج ها نیز تا حدود تغییر یابد. اگر مجوز 
لنج برای کاربرد گردشگری داده شود و گردشگری 
 بــرای بندرکنگ صرفه اقتصادی داشــته باشــد،

  لنج سازان بندرکنگ می توانند برای اهداف گردشگری، 
لنج هــای چوبی برای بنادر متعــدد خلیج فارس 
بســازند. ارتقاء سطح لنج ها بســتگی به طرح و 
پانی دارد که برای آن ریخته می شــود. در حال 
حاضر در ژاپن و ســنگاپور لنج های ده هزار تنی 

ســاخته می شــود که چوبی بوده ولــی در داخل 
 آن از آهن و فلزات ســبک اســتفاده می شود. این 
لنــج ها بارهای تجاری را از ژاپن و ســنگاپور تا 
 دبی می آورند. در بندرکنگ هم می بایســت چنین 
لنج هایی ساخته شود. هر چند در این بندر یک لنج 
هزار و پانصد تنی چوبی که بزرگترین لنج چوبی در 
بنادر و جزایر خلیج فارس بود، در لنج سازی ابراهیمی 
ساخته شد، ولی می شود لنج های متعدد با طراحی 
مدرن در بندرکنگ ساخت. برای ارتقا کیفیت لنج ها 
 در بندرکنــگ اعم از لنج های چوبی و فایبرگاس 
می بایست در پان و دکوراسیون داخلی لنج ها نیز 
تغییراتی ایجاد گردد و به تدریج این کارها در حال 
انجام است. برای مثال در لنج های قدیمی آشپزخانه 
یا ســه لیدان در بالای خن بوده و به قسمت پیشین 
لنج نزدیکتر بوده است. بالای آن کمتر سایبان قرار 
داشته و آشــپز لنج گاهی در زیر نور خورشید هم 

آشــپزی می کرد. اما در لنج های جدید از کپسول 
و اجاق های گازی و وســایل برقی برای تهیه غذا 
اســتفاده می کنند. دیگر لازم نیست هیزم و چوب 
در ســفرهای دریایی برای درست کردن غذا همراه 
داشته باشند و از نظر بهداشــتی هم تغدیه ملوانان 
بهتر شــده است.  معمولا در لنج های بزرگ فریزر 
و یخچال هم وجود دارد و دیگر لازم نیست ماهی 
و گوشت را با نمک در ظروف بزرگ برای سفر به 
همراه داشته باشند. از نظر نرم افزاری هم لنج های 
کنونی بندرکنگ ارتقا پیدا کرده اند و مجهز به جی 

پی اس و غیره می باشــند. اگر لنج های بزرگ ده 
هــزار تنی و غیره برای کارکرد حمل و نقل دریایی 
ساخته شود، می توان سفرهای دریایی بزرگ را به 
هند و آفریقا احیا نمود. اگر مناســبات اقتصادی با 
کشــورهای همجوار برای حمل و نقل کالا از بنادر 
مقصد توســعه پیدا کند، هنوز هم لنج های بزرگ 
کارآیی دارند و در صورت کسب منافع در سفرهای 
دریایی، لنج داران می توانند لنج های با کیفیت تری 
بسازند. به نظر می رسد دکوراسیون داخلی لنج ها 
در بســتر زمان تغییرات زیادی به خود دیده است، 
اما هنوز هم می تواند این دکوراســیون جذاب تر 
و دلنشــین تر گردد. موتورهایی که در حال حاضر 
در لنج ها اســتفاده می شود، موتورهای قوی تر و 
کم ســر و صدا تری نسبت به گذشته هستند و این 
ارتقا در سطح موتورهای لنج در بستر زمان صورت 

پذیرفته است.  

برنامه ریزی برای ارتقای قابلیت لنج های جدید در بندرکنگ

,,
ناخدایــان زیادی ممکن اســت 
مدرک ناخدایی داشته باشند، 
امــا چــون فقــط در کلاس هــا 
مشــارکت داشــته و به مدرک 
نایل شده و در سفرهای دریایی 
کمتر بــوده اند، همــواره نمی 

توانند ناخدایان موفقی باشند

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

گروه خبر// مراسم تکریم و معارفه اداره 
بندر و دریانوردی منطقه ویژه اقتصادی 
انرژی بر پارســیان با حضــور فرماندار 
منطقه  معاونین  پارســیان،  شهرستان 
ویژه اقتصادی انرژی بر پارسیان و مدیر 
بنــادر و دریانوردی غــرب هرمزگان و 

اعضای شورای معاونین این بندر در محل 
فرمانداری شهرســتان پارسیان برگزار 

شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، در این مراســم 
"مجتبــی رضاپــور" فرماندار شهرســتان 
پارســیان گفت: امیدواریم با معرفی مهرزاد 

ســلطانی به عنوان نماینده جدید اداره بنادر 
و دریانــوردی غرب هرمــزگان در منطقه 
ویژه اقتصادی بر پارســیان و با همکاری و 
همدلی مسئولین این منطقه ویژه اقتصادی، با 
بهره مندی از همه ظرفیتهای انسانی، سخت 
افرازی و نــرم افزاری، منطقه ویژه اقتصادی 
انرژی بر پارسیان بتواند به جایگاه بالاتری 
رسیده و به اهداف مورد نظر در زمینه رونق 
اقتصادی و ارتقای سطح تجارت منطقه ای و 
بین المللی دست یابد.در ادامه قاسم عسکری 
نسب مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان 
ضمن ارائه گزارش عملکرد هفت ماهه این 
بندر، به هم افزایی و تعامل بین سازمان بنادر 
و دریانوردی و منطقه ویژه اقتصادی اشــاره 
نموده و برگزاری جام جهانی فوتبال 2۰22 
قطر را فرصتی برای بنادر پارسیان خواند و 
گفت: با توجه به ویژگی های منحصر به فرد 
منطقه ویژه اقتصادی انرژی بر پارسیان، این 

بندر می تواند یکی از بنادر بسیار فعال، پویا و 
با بهره وری بالا  جهت ارائه خدمات مسافری، 
گردشگری در کنار فعالیت های تجاری باشد 
که در حوزه تجارت دریایی اثرگذار بوده و به 
اقتصاد کشور کمک زیادی نماید و مدیریت 
بنادر غرب هرمزگان نیز با اســتفاده از تمام 
توان و پتانســیل های موجود در راســتای 
رونق بیشتر اقتصادی و اجتماعی این منطقه 
تاش خواهد نمود.عسکری نسب در پایان 
از زحمــات حجت الله افشــاریان با اهدای 
لوح یادبود از طرف مدیریت و پرسنل بنادر 
غرب هرمزگان تقدیر و از مهرزاد ســلطانی 
نماینده جدید اداره بنادر و دریانوردی غرب 
هرمزگان در منطقه ویژه اقتصادی بر پارسیان 
خواســت با بهره منــدی از همه ظرفیتهای 
انسانی، سخت افرازی و نرم افزاری در جهت 
ارتقاء بیشتر این بندر و اهداف سازمان بنادر 

و دریانوردی گام بردارد.

گروه خبر // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی هرمزگان گفت: »زلزله های روز 
یکشنبه و دوشــنبه ۲3 و ۲۴ آبان آسیبی بافت 

تاریخی لافت وارد نکرده است.«
   به گزارش خبرنگار دریا ، ســهراب بناوند بابیان این 
مطلب گفت:  نتیجه حاصل از ارزیابی گروه اعزامی به 
بافت تاریخی لافت این اســت که زلزله آسیبی به بافت 

تاریخی لافت وارد نکرده است.
   مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 

هرمزگان افزود: به دلیل شدت زلزله و پس لرزه های آن، 
کارشناسان میراث فرهنگی و عوامل یگان حفاظت به طور 
مداوم در حال بررسی شرایط هستند و در صورت وصول 
گزارشی مبنی بر خسارت به بافت تاریخی اطاع رسانی 

خواهد شد.
 زمین لرزه ای به بزرگی: ۶.3 و ۶.4 ریشتر روز یکشنبه 
23 آبان ماه و پس لرزه هایی به بزرگی 4.5 و 5 ریشــتر 
روز دوشــنبه 24 آبان شــهر فین هرمزگان را لرزاند و 

خساراتی بر جای گذاشت .

مسئول جدید اداره بندر و دریانوردی پارسیان معرفی شد 

زلزله آسیبی به بافت تاریخی لافت وارد نکرد

متن آگهی مزایده  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 140000845 یک دستگاه خودرو سواری پژو  405 جی ال ایکس آی8/1 مدل 1385 رنگ نقره ای متالیک به شماره انتظامی 
ایران 84-965ب 47 به شماره شاسی24240058 وشماره موتور 12485147368 متعلق علی بحرینی که به موجب سند نکاحیه 10509 مورخ 1377/07/11 
منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی به شماره 140000845 علیه علی بحرینی گردیده که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی ، خودرو 
فوق توسط راهنمایی و رانندگی توقیف سیستمی و در پارکینگ گامبرون بازداشت گردیده و توسط کارشناس رسمی دادگستری با وضعیت موتور خاموش 
، اتاق وبدنه پوسیدگی دارد ، گیربکس و دیفرانسیل در حد مدل ، شیشه ها سالم ، لاستیکها دارای آج ، چراغ ، آینه و برف پاکن دارد ، صندلی و جلو 
داشبرد دارد ، سپر عقب برآمدگی ، گلگیر جلو سمت راست پچ تعویضی ، لذا ارزش پایه کارشناسی به مبلغ 715/000/000 ریال) هفتاد ویک میلیون و 
پانصد هزار تومان ( ارزیابی و قطعی گردیده ، پس از جری تشریفات قانونی از ساعت 9 الی 12 در روز سه شنبه مورخ 1400/09/09 در اداره اجرای اسناد 

رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود ، شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است 
و فروش کلا نقدی است، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت )به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه 
اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ 
مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه 
واریز خواهد شد، کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند به عهده برنده مزایده است، ضمناً مزایده حضوری است و در صورتی که مال مورد مزایده در جلسه مزایده خریدار پیدا نکند 

مال با دریافت حق الاجرا و حق مزایده به قیمتی که مزایده از آن شروع می شود به بستانکار واگذار می شود .  444/م/الف- تاریخ انتشار: 1400/08/27

مریم چمنی - رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

طرح : امیرکاربخش
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آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد 
 بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی آنها را دفن کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: بخش 
شیلات محور توســعه در استان هرمزگان 
 است و شــهرک های شیلاتی پرورش میگو 
می توانند به رونق تولید در اســتان کمک 

فراوانی داشته باشند.
  بــه گــزارش خبرنگار دریــا ، مهندس مهدی 
دوستی در جلسه بررسی طرح های شهرک های 
کشاورزی و شیاتی استان هرمزگان، عنوان کرد: 
اســتان هرمزگان ظرفیت های بسیاری در زمینه 
سرمایه گذاری در حوزه شیات و آبزی پروری 
دارد که تســهیل در اجرای طرح های شــیاتی 
در این اســتان نقش مهمی در توســعه اقتصادی 
 ایفا خواهد کرد.وی توســعه زیرســاخت های 
شهرک های کشــاورزی با هدف توسعه گلخانه 
 ها، نخیات و میوه های گرمســیری و توســعه 
آبزی پروری، دام و طیور را بســیار مهم دانست. 

اســتاندار هرمزگان افزود: بخش شیات محور 
توسعه در اســتان هرمزگان است و شهرک های 
شیاتی پرورش میگو می توانند به رونق تولید در 

استان کمک فراوانی داشته باشند.
 دوستی با اشاره به پروژه بزرگ پرورش میگوی 
مهرگان در شهرستان بندرلنگه، تصریح کرد: باید 
پیش بینی هــای لازم جهــت راه اندازی صنایع 
جانبی این مجموعه شامل سورتینگ، بسته بندی، 
ســردخانه و زنجیــره ارزش از تولید تا مصرف 
در نظر گرفته شــود.وی گفت: در راه اندازی این 
شــهرک شــیاتی باید از فناوری های به روز و 

دانش نوین در زمینه پرورش میگو استفاده شود.

گروه خبر // مدیرکل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان گفت: شــش فروند کشتی 
در  همزمان  به صورت  اساسی  کالای 
بندر شــهید رجایی در حال تخلیه 

کالاهای خود هستند که در مجموع 
3۰5 هزار تن انواع کالای اساســی را 
به بازارهای کشور تزریق خواهند کرد.

  به گزارش خبرنــگار دریا ، »علی رضا 

محمدی کرجی ران » با اشــاره به تداوم 
تخلیه و حمل یکسره کالاهای اساسی در 
بندرشهید رجایی، اظهارداشت: هم اکنون 
شش فروند کشــتی حامل گندم، روغن، 
کنجاله سویا و اوره در حال تخلیه کالاهای 
خود در این بندر هستند. وی بیان داشت: 
از این شش کشتی، 2 فروند حامل ۱3۰ 
هزار تن گندم، دو کشتی حامل 7۰ هزار 
تن روغن خوراکی، یک کشــتی حامل 
۶۱ هزار تن کنجاله سویا و کشتی ششم 
نیز  44 هزار تن آورده بوده که براســاس 
برنامه ریزی صورت گرفته این کالاها به 
دو شکل حمل و نقل جاده ای و ریلی به 
مناطق مختلف کشور ارسال خواهد شد. 

 به گفته مدیرمنطقه ویــژه اقتصادی بندر 
شهید رجایی، در حال حاضر ۱۱ فروند 
کشــتی به ظرفیت 72۶ هزار و ۶۶۰ تن 
کالای اساســی در لنگرگاه در حال طی 
مراحل اســنادی خود بــرای پهلوگیری 
در بندر شــهید رجایی هستند. محمدی 
کرجی ران با بیان اینکه این تعداد کشــتی 
پــس از انجــام تشــریفات قانونی در 
اسکله های پیش بینی شــده پهلوگیری 
خواهند شد، گفت: از این تعداد کشتی، 8 
فروند حامل 53۱ هزار و 3۰۰ تن گندم، 
2 کشتی حامل ۱34 هزار تن جو و یک 
کشتی دیگر نیز حامل ۶۱ هزار و 3۶۰ تن 

شکر می باشد.

گروه خبر // مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
هرمزگان گفت: بر اثر ۲ زلزله بزرگ عصر یکشنبه در 
استان، 33۰ میلیارد تومان خسارت به زیرساخت های 
 راه اســتان از جمله پل ها، ابنیه، آسفالت و تونل ها 
در محور ترانزیتی حاجی آباد به بندرعباس وارد شده 

است. 
   یوسف عابدینی اظهار داشت: هم اکنون با رایزنی صورت 
گرفته، وزارت راه مبلغ 3۰ میلیارد تومان جهت ایمن سازی 

و تسریع در بازگشایی محور مذکور اختصاص داده است.
وی ادامه داد: با اختصــاص این مبلغ و با حضور نیروهای 
راهداری اقدام به ایمن ســازی چهار نقطه کلیدی در محور 
حاجی آبــاد بندرعباس با توزیع 5۰۰ تن آســفالت گرم، 

نصب عائم راهداری و برداشــت سنگ های بزرگ ناشی 
از ریزش کوه و بهسازی اولیه محل های آسیب دیده شد.این 
مقام مسوول خاطرنشان کرد: به دنبال زلزله عصر یکشنبه، 
نیروهای راهداری هرمزگان از همــان ابتدا در محل زلزله 
حضور یافته و بافاصله با استفاده از تجهیزات موجود اقدام 
به برداشتن موانع و کمک به بازگشایی مسیر کردند.به گزارش 
ایرنا ؛ عابدینی در خصوص مسدود شدن برخی از تونل های 
هرمــزگان در زمان های بروز حادثه از جمله ریزش کوه و 
بارش باران، گفت: در دوره های گذشــته پیش بینی لازم 
برای حوادث صورت نگرفته و از همین رو ما در این مواقع 
 دچار مشکل می شویم که خوشبختانه در حال حاضر تمامی 

تونل ها بازگشایی شده و هیچ مشکلی نداریم.

گروه خبر // رئیس اداره منابع طبیعی وآبخیزداری 
شهرستان بندرعباس از کنترل محموله های چوب 
در جــاده های مواصلاتی این شهرســتان جهت 

جلوگیری از حمل غیر مجاز خبر داد.
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ روح الله وفاکیش گفت: 
حفظ ذخائر جنگلی ومنابع طبیعی از اهمیت بســزایی 
برخوردار اســت که حفظ ونگهداری از آن وظیفه ملی 

 اســت وهمه اقشار باید در این امرخالصانه تاش کنند
که در همین راســتا یگان حفاظت این اداره عاوه بر 
گشــت زنی های مســتمر در عرصه های منابع ملی 
وجنگلی جهت جلوگیری از قطع درختان جنگلی،حمل 
غیر مجاز وقاچاق چوب اقدام به کنترل محموله های 
چوب در جاده های مواصاتی شهرستان نموده که این 
امر توانســته تا حدود زیادی از قطع بی رویه درختان 

جنگلی وقاچاق چوب جلوگیری نماید.
   رئیــس اداره منابع طبیعی وآبخیزداری شهرســتان 
 بندرعبــاس گفت : یگان حفاظت ایــن اداره بصورت 
شبانه روزی وایام تعطیل آماده دریافت وبررسی هرگونه 
اخبار درخصوص تخریــب وتصرف اراضی ملی،قطع 
 درخت وآتش سوزی از طریق سامانه۱5۰4یگان حفاظت 

می باشد.

خسارت ۳۳۰ میلیاردی زلزله به زیرساخت های راه هرمزگان 

کنترل محموله های چوب در جاده های مواصلاتی بندرعباس

گروه گزارش // بــا توجه به بالا بودن هزینه  های بلیت 
پرواز به نجف و بغداد، همچنان اعزام زائران به عتبات در 
بسیاری از استان ها آغاز نشده و بسیاری نیز همچنان 
در انتظار بازگشایی مرزها و ازسرگیری سفر زمینی به 

عتبات هستند. 
 ثبت نام از زائران عتبات انجام شده و قرار بود کاروان های 
سازمان حج و زیارت هم در هفته جاری به عتبات مشرف 
شوند، اما تاکنون جز در ســه استان که هفته گذشته اعزام 
داشتند، ســایر زائران در باتکلیفی هستند و هیچ اعزامی 

صورت نگرفته است.
  هزینه بالای بلیت پــرواز عتبات، اعزام زائران را به 

تأخیر انداخت
یکی از دلایل تأخیر در برقراری سفرهای زیارتی به عتبات، 
بالا بودن هزینه ســفر عتبات است که نیمی از آن به هزینه 
بلیت پرواز اختصاص دارد و بسیاری از استان ها در انتظار 
کاهش هزینه بلیت پروازها به نجف و بغداد هستند. چرا که 
در روزهای اخیر با برداشته شدن محدودیت های کرونایی، 

پذیرش پروازها به طور کامل شده است.
  همچنین رســتم قاســمی، وزیر راه و شهرسازی با بیان 
اینکــه قیمت بلیت هواپیما به دلیــل رعایت پروتکل های 
بهداشتی به ویژه محدودیت پذیرش ۶۰ درصدی مسافر در 
 پروازها افزایش یافته بود، ابراز امیدواری کرده اســت که با

 بهبود شرایط کشور از نظر شیوع ویروس کرونا و برداشته 
شــدن این محدودیت بتوانیم قیمت بلیت هواپیما را تعدیل 

کنیم.
  بلیت پروازهای عراق ارزان می شود؟

   البته شــنیده ها حاکی است که جلســاتی برای کاهش 
هزینه های بلیت پروازها برگزار شــده است و شرکت های 
هواپیمایی مکلف شــدند که با توجه به شــرایط عادی و 

پذیرش ۱۰۰ درصدی برای پروازها، هزینه ها را نیز تعدیل 
کنند. با این اقدام هزینه پروازها تا نجف یا بغداد هم کاهش 
می یابد و به طور حتم این امر کاهش هزینه سفر عتبات را 

نیز در پی دارد.
  سفر زمینی به عتبات بدون ویزا!

  بر همین اســاس، مسؤولان اعزام به عتبات منتظر هستند 
تا با کاهش هزینه بلیت پرواز به عراق، ســفرهای زیارتی 
به عتبات را نیز با قیمت مناسبی از سر بگیرند. البته در کنار 
تعلل کاروان های حج و زیارت در اعزام زائران، کاروان های 
غیرمجاز از همــان اوایل آبان ماه که ویــزای عراق برای 
سفرهای هوایی لغو شد، اقدام به اعزام مشتاقان زیارت کربا 
کردند و برای این منظور نیز تبلیغات گسترده ای داشتند؛ تا 
جایی که با توجه بالا بودن هزینه سفر به عتبات بازگشت 
زمینی به کشــور را در دســتور کار قرار داده و پس از آن 
نیز پرداخت هزینه ســفر عتبات را قسطی کردند.اکنون نیز 
با وجود اینکه عاقه مندان به ســفر زیارتی کربا در قالب 
کاروان های حــج و زیارت هنوز به صورت گســترده به 
عراق اعزام نشده اند، کاروان های غیرمجاز در کنار تنوع در 
سفرهای هوایی، سفر زمینی به عتبات را نیز راه  انداخته اند 
و بسیاری از مشتاقان زیارت کربا که امکان تأمین هزینه 
22.5 تا 37 میلیون تومان سفر عتبات را ندارند، برای سفر 

به کربا به اجبار با این کاروان ها همراه می شوند.
  هیــچ کاروان زیارتی امکان عبور از مرزهای زمینی 

را ندارد
   به گفته حسین قاسمی، مدیرکل امور مرزی وزارت کشور 
همچنان تغییری در وضعیت مرزها ایجاد نشده است و هیچ 
کاروان زیارتی امکان عبور از مرزهای زمینی را ندارد. البته 
برخی از افرادی که ویزای کاری یا موافقتنامه دارند، می توانند 

همچون گذشته از مرزهای مهران و شلمچه عبور کنند.

  پیگیر برقراری سفر زمینی به عتبات هستیم
   با وجود اینکه همچنان مرزهای زمینی با عراق برای تردد 
زائران مسدود اســت، برخی از افراد با تبلیغات گسترده از 
برقراری ســفر زمینی به عتبات از اول آذرماه خبر می دهند 
و برای تشرف به عتبات به صورت زمینی در حال ثبت نام 
هستند. اما علیرضا رشیدیان، رئیس سازمان حج و زیارت 
می گوید: با توجــه به توافق صورت گرفته با طرف عراقی 
فقط ســفرهای هوایی به عتبات از سر گرفته شده است که 
البته این ســفرها هم با لغو ویزا برقرار شد.وی  با بیان اینکه 
عراق ویــزای زیارتی صادر نمی کنــد، می افزاید: در حال 
حاضر فقط سفر هوایی به عتبات مجاز است و به دلیل صادر 
نکردن ویزا از سوی عراق، سفر زمینی به عتبات نداریم. با 
 این وجود، پیگیری ها برای برقراری سفر زمینی به عتبات

 در حال انجام اســت که امیدواریــم طرف عراقی زمینه را 
 برای تشرف زائران ایرانی به عراق به صورت زمینی فراهم 

سازد.
  طــرف عراقــی هنوز تمایلــی برای ازســرگیری 

سفر زمینی به عتبات نشان نداده است
   البته طرف عراقی هنوز تمایلی برای ازسرگیری سفر زمینی 
به عتبات نشان نداده و حتی جلسه ای در این زمینه برگزار 
نکرده است. بنابراین، به نظر می رسد که سفرهای زمینی به 
عتبات در ماه آینده نیز برقرار نشــود. چرا که از سرگیری 
سفر زمینی به عتبات با توجه به لزوم اخذ ویزا برای زائران، 
نیازمند برنامه ریزی و راه اندازی کنســولگری برای صدور 
ویزا اســت. عاوه بر این، در حال حاضر لغو ویزای زمینی 
عراق مطرح نیست و به این ترتیب فقط سفرهای هوایی به 
عتبات صورت می گیرد.یکی از مسؤولان مرزی در استان 
ایام معتقد است که اگر دولت عراق با بازگشایی مرزهای 
زمینی موافقت کند، ستاد کرونا باید این امر را بررسی کرده 

و درباره تشــرف زائران به عراق از طریق مرزهای زمینی 
تصمیم بگیرد. البته ناگفته نماند که ستاد کرونا با ازسرگیری 
سفرهای زیارتی با شــروطی موافقت کرده که یکی از این 

شروط سفرهای هوایی است.
  کاهش هزینه های ســفر عتبات با ازسرگیری سفر 

زمینی
  بر همین اســاس، سازمان حج و زیارت هیچ اعزام زمینی 
به عتبات ندارد. بنابراین، ســفر به عتبات به صورت زمینی 
در قالب کاروان حج و زیارت نیســت و این نوع اعزام ها با 
اعزام های مجاز تفاوت هایی دارد؛ به طوری که به گفته یکی 
از مسؤولان در اعزام های غیرمجاز کیفیت تغذیه زائران یا 
حتی هتل و اسکان آنها به اندازه ای که سازمان حج و زیارت 

حساسیت دارد، نیست.
   بر همین اســاس، ممکن است نوع گوشت استفاده شده 
یا حتی برنج آنها متفرقه و با کیفیت و قیمت پایین باشــد. 
اما سازمان حج و زیارت به کیفیت و نوع محصولات اولیه 
برای تهیه غذا توجه زیادی دارد. در مورد اسکان نیز همین 

امر صادق است و برخی استانداردها حتما لحاظ می  شود که 
سایر افراد خود را مقید به آن نمی دانند و در نتیجه هزینه تمام 

شده ممکن است کاهش یابد.
  هم اکنون سفر عتبات به دو شیوه رفت و برگشت هوایی و 
همچنین رفت هوایی و بازگشت زمینی پیش بینی شده است 
که هزینه این سفر به مدت یک هفته برای دو طرف هوایی 
مبلغ 8 میلیون و 5۰۰ هزار تومان تا 9 میلیون و 2۰۰ هزار 
تومان و رفت هوایی و برگشــت زمینی با مبلغ 5 میلیون و 
۶۰۰ هزار تومان تا ۶ میلیون تومان اســت. در صورتی که 
سفر زمینی به عتبات یعنی رفت و برگشت از طریق مرزهای 
زمینی محقق شود، هزینه این سفر ممکن است تا 4 میلیون 
تومان نیز کاهش یابد.به گزارش فارس، ویزای عراق از سوم 
آبان ماه امســال لغو و ثبت نام سفر زیارتی عتبات از سوی 
ســازمان حج و زیارت از چهارم آبان آغاز شد. اما هنوز 
اعزام منظم و گسترده زائران کشورمان به عتبات برقرار نشده 
است. البته به نظر می رسد از اول آذرماه سفرهای عتبات نیز 

از استان های مختلف از سر گرفته شود./فارس 

گرانی بلیت ، اعزام هوایی زائران عتبات را عقب انداخت 

استاندار هرمزگان تاکید کرد 

لزوم رفع موانع پروژه پرورش میگوی مهرگان بندرلنگه 
تخلیه همزمان 3۰5 هزار تن انواع کالای اساسی در بندر شهید رجایی

امام  ســپاه  //فرمانده  خبــر   گروه 
سجاد )ع( استان هرمزگان به تشریح 
استان  در  بســیج  هفته  برنامه های 

هرمزگان پرداخت. 
   سردار اباذر سالاری در نشستی خبری 
به مناسب هفته بسیج، افزود: در آستانه هفته 
 پرافتخار بســیج قرار داریم، همان شجره 
طیبه ای که توســط معمــار کبیر انقاب 
اســامی در پنجم آذرماه شکل گرفت و 
امروز به درختی پربار تبدیل شده است که 
منشا خیر و برکت آن مشهود است.وی با 
بیان اینکه بسیج از ابتدای انقاب اسامی 
در کنار مردم بوده است، اظهار کرد: بسیج از 
ابتدای انقاب اسامی در صحنه های علیه 
استکبار حضور داشت و همچنان ایثارگری 
و مجاهدت های بسیجیان در دفاع از کیان 
ایران اسامی زبانزد است.سالاری با اشاره 
به اینکه روحیه جســارت مــا می توانیم 
 در بسیج باعث شــده تا امروز بسیجیان 
میــدان دار عرصه هــای مختلف علمی، 
ورزشــی، فرهنگی، اقتصــادی، نظامی و 
خدمت رسانی باشــند، خاطرنشان کرد: 
هرجای ایران اسامی دچار التهاب شود، 
بســیجیان به عنوان نفر اول حضور دارند 
همچون زلزله کرمانشاه، سیب خوزستان، 
سیل جاسک و زلزله اخیر هرمزگان گواه 
این سخن اســت.وی ادامه داد: بسیج نهال 
با برکت و پرثمری اســت که در سراســر 
ایران اسامی منشــا خیر و برکت است و 
تفکر بســیجی به عنوان یک الگو در دنیا 

معرفی شده و امروز حرکت بسیج تبدیل 
به یک گفتمان ارزشی شده است.فرمانده 
ســپاه امام سجاد )ع( اســتان هرمزگان 
با بیان اینکه در هفته بســیج امســال با 
شــعار »بســیج پاره تن مردم« بیش از 
 74۶ برنامه در سراســر استان به اجرا در 
می آید، عنوان کرد: از شنبه 29 آبان ماه تا 5 
آذرماه به عنوان هفته بسیج نامگذاری شده 
 که برنامه های مختلفی را تدارک دیده ایم 
 که شــامل عرصــه خدمت رســانی و 
محرومیــت زدایی، فرهنگی، ورزشــی، 
 اجتماعی، آئین های عام المنفعه و علمی

  می شود.وی با اشاره به اینکه برپایی نمایشگاه 
افتخارآفرینی تحول  توانمنــدی هــا و 
محات از برنامه های اصلی هفته بســیج 
امســال در هرمزگان اســت که امروز به 
الگویی در سراســر کشــور تبدیل شده 
اســت، تصریح کرد: بیــش از 7۰ غرفه 
از دســتاوردهای قــرارگاه محات در 
اندازی راه  بندرعبــاس   مســجد جامع 

 می شود.ســالاری با بیــان اینکه افتتاح 
مقاومتــی،  اقتصــاد  هــای   پــروژه 
محرومیــت زدایی، عمرانــی، جاده های 
روستایی، برق رســانی و افتتاح مدارس 
در هفته بسیج در دستور کار است، اظهار 
کرد: آب رســانی به 4۰ روستا در هفته 
بسیج امسال عملی می شود و ۱9 روستای 
دیگر در دست اجراست که تا سال آینده 
 تکمیل می شود.وی با اشاره به اینکه اهدای 
زمین های تسطیح کشــاورزی به مردم 

 در جهــت محرومیــت زدایــی، افزود: 
 بهره برداری از راه های روستایی در مناطق 
صعب العبور کوشا احمدی که بیش از ۱۰ 
کیلومتر در دست اجراست که 3 کیلومتر 
آن نهایی شده است.سالاری با بیان اینکه 
۶5۰ بسته جهیزیه به افراد محروم در جهت 
تسهیل در ازدواج آسان واگذار می شود، 
خاطرنشان کرد: 535 هزار بسته معیشتی 
بالغ بر 2۶۰ میلیارد تومان از ابتدای شیوع 
کرونا تاکنون به افراد محروم تعلق گرفته 
است.وی اضافه کرد: ساخت و مرمت بیش 
از ۱5۰ واحد مسکونی افراد محروم جامعه، 
توزیع 2۰۰ لوازم خانگی و توزیع ۱۰ هزار 
 بسته لواز التحریر بین افراد نیازمند از دیگر 
برنامه های اجرا شده است.فرمانده سپاه 
امام سجاد)ع( استان هرمزگان با بیان اینکه 
در حوزه آب رسانی به محات محروم و 
دور دست به 4۱ روستا بیش از 2۰3 هزار 
متر لوله گذاری شده و ۱7۰۰ مترمکعب 
مخزن آب نیز احداث شده است و 252۰ 
خانوار از نعمت آب سالم برخوردار شدند.
وی با اشــاره به اینکه احداث ۶ مدرسه 
 در روستاهای محروم هرمزگان از دیگر 
 برنامه های اجرایی اســت، بیــان کرد: 
آب رسانی آب کشــاورزی در روستاها 
که 33 هزار متر خط انتقال آب و ۱23۰ 
مترمکعب استخر در جهت باغداری احداث 
شــده است.سالاری با بیان اینکه بیش از 
3۰ میلیارد تومــان در جهت محرومیت 
زدایی هزینه شده است، خاطرنشان کرد: 

در حوزه خدمت رسانی به مردم در شیوع 
 کرونا، ۱5 مرکز تجمیعی واکسیناسیون کرونا 
راه اندازی کردیم در کنار ۱۱5 تیم سیاری 
که در روستاها دورافتاده به افزایش سرعت 
واکسیناســیون در هرمزگان یــار و یاور 
حوزه بهداشــت و درمان بودیم و روزانه 
 55۰ نفر در این مراکز نیز واکسن دریافت 
می کردند که به 823 هزار و 572 دز واکسن 
نیز تزریق شده است.وی با اشاره به اینکه 
همکاری سپاه در این بخش سبب شده تا 
هرمزگان در امر واکسیناسیون جز برترین 
استان های کشور باشد، عنوان کرد: برای 
راه اندازی مراکز تجمیعی واکسیناسیون رقم 
میلیاردی برآورد شــده بود اما با توجه به 
روحیه جهادی و بسیجی وار در سپاه همه 
ظرفیت های سپاه و بسیج را به کار بستیم 
و با هزینه های کمتر توانستیم در خدمت 
مجموعه بهداشت و درمان باشیم.به گزارش 
ایسنا ؛ فرمانده سپاه امام سجاد)ع( استان 
هرمزگان برگزاری یادواره شــهدا، نهضت 
خدمات رسانی مومنانه با راه اندازی پویش 
هر بسیجی یک خدمت، تقدیر از خانواده 
شهدای سامت، برگزاری میز خدمت در 
اماکن عمومــی از دیگر برنامه های هفته 

بسیج در استان هرمزگان است.

فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان: 

محرومیت زدایی از اولویت سپاه در هرمزگان است

کارآفرینی  اولین دورهمی   // گروه خبر 
ســکوی نارنجی در شهرستان میناب با 
موضوع کارآفرینــی و نوآوری با حضور 
به  و علاقه مندان  کارآفرینان  مسئولان، 
حوزه کارآفرینی و نوآوری در محل مرکز 
میناب  شهرستان  فناور  واحدهای  رشد 

برگزار شد.
    بــه گزارش خبرنــگار دریــا ، رویداد 
با صحبت های پارســا شــرفی مدیرعامل 
خانه نارنجــی و مدیر مرکز نــوآوری در 
خصوص هــدف از برگزاری ایــن رویداد، 
 اهمیــت دســتاوردهای جلســه و لــزوم 
شــبکه ســازی، اتحاد و همــکاری ارکان 
اکوسیســتم کارآفرینــی و همچنین اهمیت 

تداوم جلســات و حفظ ارتبــاط بین اعضا 
جلسه آغاز شد، سپس با معرفی تک به تک  
افراد حاضر در جلسه و بیان توانایی ها و نیاز 
مورد نظرشــان در بهبود کسب و کارشان ) 
شبکه سازی( ادامه یافت.در ادامه دکتر مقدری 
معاونت فناوری و پشــتیبانی پارک علم و 
فناوری هرمزگان ضمن عرض خیرمقدم به 
افراد حاضر در رویداد به معرفی برنامه ها و 
سیاست های پارک در جهت رشد شهرستان 
میناب و شرق استان پرداخت.پس از آشنایی 
بیشتر افراد حاضر در جلسه، پارسا شرفی از 
افراد حاضر دعوت کرد تا به بیان دغدغه ها 
و مسائل خود بپردازند.مصطفی راونگی نژاد، 
هم بنیان گذاز استارتاپ هرمز طب با معرفی 

کســب و کار خود و بیان دغدغه های جذب 
نیــروی ماهر در حــوزه بازاریابی و نیاز به 
همکاری بیشــتر با پزشــکان صحبت کرد.
خانواده زمانی با معرفی پیشــینه کســب و 
کار خود در جهت کاربردهای گیاه اســتبرق 
با بیان این نکته که حضور موانع گســترده 
از جمله نیاز به تجهیزات و ماشــین آلات 
در جهت فرآوری گیاه اســتبرق در کسب و 
کارشــان پیش روی آن ها قرار دارد، از عدم 
حمایت مســئولان  گله مندی خود  را اعام 
کردند.صمد غفاری مدیر مرکز رشد دانشگاه 
آزاد اسامی میناب نیز با عنوان پتانسیل های 
بالای شهرســتان میناب در خصوص انرژی 
خورشــیدی و ظرفیت بالا جهت استفاده از 
پنل  های خورشیدی در جهت موارد کاربرد 
متنوع آن ها سخن گفت.ایمان جمالی عضو 
هیئت مدیره شــرکت کشت و صنعت نوروز 
میناب )آنام( بیان کرد: میناب پتاســیل های 
بالایی در حــوزه کشــاورزی دارد اما در 
زمینه نیروی انسانی کارآمد ضعف آن مشهود 
است.  سعید بیژنی از کارشناسان آموزش و 
 پرورش نیز در رویداد حضور داشــته و از 

دغدغــه های دانش آمــوزان در خصوص 
درگاهــی جهت فروش محصــولات آن ها 
سخن گفت.در ادامه دکتر اعتمادی پور مدیر 
مرکز رشد واحدهای فناور شهرستان میناب 
 به معرفی مرکز رشــد پرداخت و از پتانسیل 
فضای بوجود آمده در مرکز ســخن گفت،  
همچنیــن از تمام کارآفرینان و شــرکت  ها 
دعوت کرد که از پتانسیل  های موجود استفاده 
کنند. در صحبت های پایانی اسدالله عباسی 
از صنعت و معــدن و تجارت به توضیح در 
خصــوص حمایت ها و تســهیات موجود 
جهت استفاده شــرکت های فناور و نوآوران 
پرداخت.در پایان جلســه پارسا شرفی  با 
صحبــت در خصوص این نکته مهم که تمام 
افراد اســتان که مسئولیتی دارند یا منابعی را 
در اختیار دارند باید دست به دست هم بدهند 
و دغدغه های تیم ها و استارتاپ ها را برطرف 
کنند تا این افراد به رشد قابل توجهی برسند، 
همچنین افزود حتی اگر با تمام توانمان بتوانیم 
باعث رشد و موفقیت تنها یک تیم هم بشویم، 
این پیروزی متعلق به همه ماســت و باعث 
توسعه کل استان می شود،  به جلسه پایان داد.

اولین دورهمی 
کارآفرینی  سکوی نارنجی در میناب


